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>SOCIETAT: La tercera edició de la Pink Run MiR arriba a les 1.200 inscripcions PÀG. 16

Es reprenen les reunions 
sobre el soterrament PÀG. 6
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ÈPOCA III

> Esports: El FB Montcada presenta la trentena d’equips que competeixen aquesta temporada PÀG. 27

>FESTIVAL MIRA’MiR

2

Diego Piedra torna a guanyar 
la Biennal de Fotografi a PÀG. 21

Art urbà per 
rescatar espais

El PLIS marca les accions i polítiques a seguir els propers quatre anys l PÀGS. 3, 4 i 5

>PLE DE SETEMBRE

Aprovat el Pla d’Inclusió Social 
per als col·lectius més vulnerables

Un total de 25 artistes 
pintaran pilones de la C-33 
amb motius mediambientals,
del 19 al 21 d’octubre 
PÀG. 15 PI
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La Fira Gastronòmica bat 
el rècord d’assistència PÀG. 17
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TRANSVERSALITAT
La presidenta de l’Àrea Social, Mar 
Sempere, va explicar en el Ple de setembre 
que el PLIS és fruit d’un treball en equip

ACCIONS CONTRA LA POBRESA

El Pla d’Inclusió Social (PLIS) proposa 142 accions destinades a afavorir la integració dels col·lectius més vulnerables

Presentat el full de ruta en matèria 
d’inclusió per als propers quatre anys

Després de dos anys de feina i de 
treball en xarxa entre 4 àrees mu-
nicipals, 13 regidories de l’Ajun-
tament i diferents agents socials, 
el govern municipal ja té enllestit 
el full de ruta que estableix les ac-
cions i polítiques d’inclusió social 
a seguir durant els propers quatre 
anys. A partir de vuit eixos es-
tratègics, el Pla d’Inclusió Social 
(PLIS) planteja una quarantena 
d’objectius i 142 accions –67 de 
les quals ja estan en marxa– des-
tinades a integrar els col·lectius 
més vulnerables. El document 
va ser presentar el 4 d’octubre a 
l’Auditori Municipal, amb la pre-
sència de representants polítics i 
tècnics de l’Ajuntament que han 
participat en l’elaboració del Pla, 
així com de la Diputació de Bar-
celona i de les 14 d’entitats socials 
que hi col·laboren. 
Tant la presidenta de l’Àrea Social, 
Mar Sempere (Círculo Montcada), 
com l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), van destacar que es 
tracta d’un projecte de ciutat in-
clusiu que pretén potenciar l’auto-
nomia de les persones, superant 
la visió assistencialista. 

Camí a seguir. “Hem viscut una 
etapa molt dura arran la cri-
si, hem incrementat els ajuts 
durant els darrers anys però 
necessitàvem anar més enllà i 
comptar amb una estratègia 
que ens permeti avançar-nos 

i saber cap a on anem”, va ex-
plicar Sempere. L’edil va apro-
fi tar per agrair la tasca de totes 
les persones que han pres part al 
projecte i va anunciar que als dos 
primers anys de posada en mar-
xa del PLIS es dedicaran més de 
80.000 euros.
L’alcaldessa, per la seva banda, va 
indicar que el PLIS pretén que el 
municipi “esdevingui una ciutat 
inclusiva, que és la que situa les 
persones a l’epicentre de les po-
lítiques d’actuació municipal, 
que garanteix els drets de la 
seva ciutadania i que busca les 
condicions necessàries perquè 
tothom pugui desenvolupar els 
seus projectes vitals en igual-
tat de condicions”. Campos va 
afegir que calia una refl exió per 
trobar els motius estructurals que 
generen la pobresa i que impedei-
xen les famílies que la pateixen 
sortir d’aquesta situació.
L’elaboració del PLIS compta 
amb el suport econòmic i tècnic 
de la Generalitat i de la Diputació 
de Barcelona. El cap del Servei 
d’Acció Social de la Diputació, 
Francesc Hernández, va indicar 
que l’objectiu d’aquests projectes 
és “millorar la qualitat de vida 
de les persones més vulnerables 
però, en defi nitiva, les accions 
repercuteixen en tota la ciuta-
dania”. La redacció del PLIS ha 
comptat amb el suport de dues 
consultores: El Risell, en la fase de 
diagnosi i Coma, en la creació del 
pla d’acció.

Aprovació majoritària. El Ple de 
setembre va donar llum verda al 
Pla Local d’Inclusió Social amb el 
vot a favor de tots els grups mu-
nicipals, a excepció de la regidora 
de Círculo a l’oposició, Ana Ba-

llesta, que es va abstenir per po-
der intervenir en el debat, opció 
que només té quan vota de forma 
diferenciada del seu grup. 
El portaveu del PDeCAT, Joan 
Carles Paredes, va lloar la tasca 
transversal dels departaments 
municipals en l’elaboració del do-
cument, però va mostrar el seu 
desacord amb el fet que es deli-
miti fi ns al 2021, entenent que la 
inclusió social hauria d’estar con-
templada sempre al pressupost 
ordinari. La portaveu del PP, Eva 
García, malgrat votar a favor, 
considera que el Pla arriba tard, 
perquè no es va començar a tre-
ballar fi ns al 2017. 
En resposta als comentaris de 
l’oposició, Sempere va lamentar 
l’abstenció de Ballesta, a qui va 
retreure que no votés a favor per 
tal de no esperar a fer la seva 
intervenció al torn de precs i 
preguntes, tal com estableix el 
Reglament Orgànic Municipal 
(ROM). Quant als terminis d’ini-
ci de redacció del Pla i la data de 
fi nalització prevista, l’edil va pun-

Laura Grau/ Sílvia Alquézar | Redacció

Tots els grups 
municipals amb 
representació al Ple 
han avalat el contingut 
de la proposta

L’explicació tècnica del PLIS va 
anar a càrrec del referent de 
l’ofi cina encarregada del projec-
te, Cesc Cabra. També hi van 
intervenir els coordinadors de 
diferents projectes que hi ha en 
marxa responent als criteris que 
marca el Pla. La fi sioterapeuta 
Sonia Puentes i la veterinària Lola 
Torres van parlar de Link, una 
iniciativa per millorar la inclusió 
d’infants i famílies en el seu en-
torn social mitjançant tècniques 
assistides per gossos. La tècni-
ca municipal de primera acolli-
da i polítiques migratòries Núria 
Sanjuán va explicar el programa 
d’acompanyament al reagrupa-
ment familiar, en concret, dels 
grups de dones i de joves.

La psicòloga Olga Múries, de l’en-
titat Oratge, va parlar de ‘Dissabtes 
per a tu’, una acció d’oci d’inclusió 
per a joves i adults amb discapaci-
tat. Diego Salazar, coordinador de 
projecte de la cooperativa Connec-
tats, va donar detalls de la iniciativa 
‘Per què la violència? Why violen-
ce?’, un projecte que s’ha iniciat 
recentment i pretén sensibilitzar el 
jovent per combatre les violències 
quotidianes mitjançant manifes-
tacions artístiques. La cloen da de 
la presentació del PLIS va anar a 
càrrec de la companyia Les Fugiti-
ves, amb l’obra ‘Sóc puta, i què?’, 
un muntatge que parla de l’amor, 
de la condició de la dona, de la fei-
na, de les relacions  amoroses i de 
l’amistat | LG

L’exemple de quatre projectes actualment 
en actiu que responen als criteris del Pla

A la presentació del PLIS van intervenir tècnics que impulsen diferents programes destinats a combatre l’exclusió social al municipi
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PROGRAMES EN MARXA

tualitzar que el Pla es va repren-
dre fa dos anys per una qüestió 
pressupostària i que el compro-
mís és anar-lo actualitzant perquè 

no tingui una data de caducitat. 
Tota la informació relativa al 
PLIS es pot consultar al web del 
consistori, montcada.cat.
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FORMATIU b 23 accions, com ara...

Crear i millorar els projectes de
reforç, orientació i suport per evitar
l’absentisme i l’abandonament
educatiu prematur
RESPON A...
No assolir un nivell bàsic de compe-
tències bàsiques suposa una situació 
de desavantatge per a la inserció 
laboral i redueix la inclusió social.
PERFIL VULNERABLE
Joves en situació de pobresa, famílies 
amb pocs recursos econòmics, perso-
nals, relacionals i de criança.

Projecte d’acompanyament
a famílies nouvingudes
RESPON A...
Les difi cultats en l’homologació de 
les formacions d’origen de persones 

immigrades suposa un entrebanc en 
la seva nova vida.
PERFIL VULNERABLE
Famílies nouvingudes.

Mantenir el projecte Magnet
a l’institut La Ribera, innovador
i de qualitat, que implica tota
la comunitat educativa
RESPON A...
El poc valor que sovint s’atorga a la 
formació des de l’àmbit social i familiar 
i els missatges negatius i estereotipats 
sobre alguns centres educatius.
PERFIL VULNERABLE
Famílies amb pocs recursos perso-
nals, relacionals i de criança.

SOCIOSANITARI b 29 accions, com ara...

Joves agents de salut
RESPON A...
Consum abusiu, com a factor d’exclu-
sió, de substàncies en els adolescents 
i joves i les conductes de risc asso-
ciades a aquest consum. Preocupa 
també l’alta exposició a les pantalles.
PERFIL VULNERABLE
Joves que fan un consum abusiu de 
drogues.

Programes d’inserció laboral
per a persones amb discapacitats
RESPON A...
Les persones amb discapacitat tenen 
major difi cultat per accedir al món 
laboral.
PERFIL VULNERABLE
Persones amb discapacitat.

Activitats de sensibilització
en situacions de trastorns mentals
RESPON A...
El patiment emocional i psicològic 
genera moltes situacions d’exclusió i 
de manca de participació social.
PERFIL VULNERABLE
Persones amb difi cultats de salut 
mental i emocional.

>monogràfi c

POLÍTIQUES SOCIALS

ÀREA SOCIAL
Coordinació i redacció: Comunicació Municipal
Més informació a www.montcada.cat

ÀMPLIAMENT REPRESENTATIU
El PLIS és fruit d’un procés de dos 
anys de treball on hi ha pres part
més de 200 persones.

El PLIS incorpora 142 accions d’inclusió
i de millora de la qualitat de vida a la ciutat
Afrontar que prop del 30% de la població de Montcada i Reixac viu sota el llindar de 
la pobresa, pal·liar l’impacte en l’àmbit infantil, actuar davant les necessitats d’habi-
tatge dels col·lectius més vulnerables i davant les difi cultats d’accés al mercat laboral 
de les persones més grans de 45 anys són exemples dels reptes que es fi xa el Pla 
Local d’Inclusió Social (PLIS) 2018-2021. El document dona una visió estratègica 
per combatre l’exclusió i ordena els projectes a desenvolupar. 
De les 142 actuacions incorporades al PLIS, 67 corresponen a nous projectes i la 
resta, a accions que ja estan en procés de desenvolupament; d’altres, aporten millo-
res i també se n’hi ha exclòs aquelles que no estaven donant els resultats esperats. 
Per al bienni 2018-2019, l’Ajuntament destinarà un total de 80.000 euros al des-
plegament del PLIS, xifra a la qual s’ha de sumar el pressupost que dedicarà cada 

departament implicat en el projecte a les accions a les quals s’ha compromès.
Dividits en 8 àmbits, els objectius del PLIS pretenen millorar la capacitat econòmica 
de les persones més vulnerables per resoldre necessitats vitals bàsiques; afavorir la 
inserció i la formació laboral i les competències professionals; enfortir les estratègies 
comunitàries; afavorir el creixement de les persones al llarg de la vida i donar resposta 
a la diversitat. El document també pretén donar suport i acompanyament en les transi-
cions educatives; promoure la salut i la vida social des del punt de vista de l’autonomia 
personal; fer accions preventives en l’àmbit de la discapacitat i la dependència; pro-
moure polítiques d’habitatge social i de millora de l’espai públic; promoure la dimensió 
personal, familiar i social; capacitar les persones en habilitats relacionals i donar valor 
a la participació i la comunitat com a eix vertebrador de la vida a la ciutat.

Els 8 àmbits d’actuació

OBSERVATORI PER LA INCLUSIÓ
Aquest ens vetllarà pel compliment
dels objectius i el desplegament
de les accions del PLIS.

Les dades que aporta la diagnosi i el mapa de vulnerabilitat previs al pla d’acció del PLIS
han estat elaborades per personal municipal i agents del tercer sector.

ECONÒMIC b 10 accions, com ara...

Pacte de ciutat contra la pobresa
RESPON A...   
La renda familiar bruta disponible a 
Montcada i Reixac és menor que la 
de la mitjana de la demarcació de 
Barcelona.
PERFIL VULNERABLE
Famílies sense recursos per cobrir 
necessitats bàsiques.

Prestar ajuts per cobrir necessitats
en despesa farmacèutica
RESPON A...
La manca de recursos afecta les ne-
cessitats bàsiques personals.
PERFIL VULNERABLE
Famílies sense recursos i emmalalti-
des.

Targeta per a l’accés a serveis
i equipaments culturals, esportius
i de lleure
RESPON A...
Una major desigualtat implica una 
menor cohesió social.
PERFIL VULNERABLE
Famílies sense recursos econòmics 
mínims i amb pocs recursos personals 
i relacionals.

LABORAL b 11 accions, com ara...

Millora dels plans d’ocupació,
capacitadors i generadors
d’itineraris personals
RESPON A...
Creix l’atur de llarga durada, sobretot 
en dones, majors de 45 anys i perso-
nes amb estudis primaris.
PERFIL VULNERABLE
Joves i persones majors de 45 anys 
amb manca de formació, sense ex-
pectatives ni oportunitats de futur.

Accions de formació laboral
per a persones migrades
RESPON A...
La procedència és un eix de desigual-
tat i es materialitza en menors con-
tractes a persones estrangeres.

PERFIL VULNERABLE
Persones nouvingudes, especialment 
les que no tenen xarxa familiar i de 
suport.

Conèixer l’activitat econòmica
del municipi i establir línies de
col·laboració públiques i privades
per a una millora de l’ocupació
i de la formació, de més qualitat
i inclusiva
RESPON A...
La manca de formació adequada a les 
demandes del mercat de treball.
PERFIL VULNERABLE
Persones amb manca de formació.
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CIUTADANIA I PARTICIPACIÓ b 21 accions, com ara...

Programació cultural diversa
i inclusiva
RESPON A...
Hi ha difi cultats en l’accés a l’oferta 
cultural ja sigui per motius econòmics 
o per manca de diversitat cultural.
PERFIL VULNERABLE
Famílies amb pocs recursos econò-
mics i persones nouvingudes.

Xarxa antirumors
RESPON A...
La diversitat cultural molt sovint és 
vista com una qüestió negativa i això 
provoca dinàmiques d’exclusió en 
relació a tot allò que es percep com a 
culturalment forani.
PERFIL VULNERABLE
Persones/famílies nouvingudes.

Incorporar a persones i entitats
de la ciutat com a protagonistes
de les campanyes i accions
comunicatives municipals
RESPON A...
Posar en valor la vida comunitària, 
sovint infravalorada. L’empobriment 
de les relacions socials cada cop 
són més endogàmiques entre grups 
socials i barris.
PERFIL VULNERABLE
Famílies amb pocs recursos personals 
i relacionals.

CONEIXEMENT, TRANSPARÈNCIA I COORDINACIÓ b 9 accions, com ara...

Observatori per la inclusió social
—Proporciona informació rigorosa, 

crítica i de qualitat, de forma periò-
dica,  i realitza una anàlisi i diag-
nosi sobre la realitat de la pobresa, 
identifi cant-ne els factors claus.

—Segueix i avalua les polítiques 
públiques i programes vinculats a 
la inclusió.

—Genera refl exió estratègica.
—Afavoreix la socialització i intercanvi 

d’informació i coneixements.
—Vetlla pel compliment dels objectius 

i les accions del PLIS i analitza i 
actualitza les dades socials.

Donar visibilitat i fer difusió
de les accions inclusives
—Crear un banc de bones pràctiques 

locals d’inclusió.
—Realitzar jornades de difusió.
—Edició d’un butlletí digital sobre 

accions inclusives.
—Fer difusió de criteris de bones 

pràctiques per a la inclusió.

Avaluar l’impacte de les accions
d’inclusió
—Sessions d’avaluació transversal
—Informe anual 

RESIDENCIAL b 20 accions, com ara...

Alberg mancomunat per a persones
sense habitatge
RESPON A...
El ‘sensellarisme’ és l’efecte més greu 
de l’exclusió residencial, perquè es 
creuen la manca de recursos econò-
mics amb la difi cultat d’accés al món 
laboral, els dèfi cits relacionals i possi-
bles problemes d’addiccions.
PERFIL VULNERABLE
Persones/famílies sense recursos mí-
nims per a les necessitats bàsiques.

Comissió per abordar la problemàtica
dels assentaments
RESPON A...
Proliferació de persones que viuen en 
el que es denomina infrahabitatge, 
sense el mínim necessari.

PERFIL VULNERABLE
Persones/famílies sense recursos mí-
nims per a les necessitats bàsiques.

Negociar amb grans tenidors
per posar habitatges en ús social
RESPON A...
Les difi cultats econòmiques per a 
accedir al règim de lloguer ordinari, 
l’escassa oferta de vivenda social de 
què disposa l’Ajuntament i la gran 
quantitat de pisos buits que hi ha al 
municipi.
PERFIL VULNERABLE
Persones/famílies sense recursos 
econòmics mínims per a les necessi-
tats bàsiques, dones monomarentals 
soles i sense xarxa social i famílies 
nouvingudes.

RELACIONAL b 19 accions, com ara...

Horts socials inclusius
RESPON A...
Potenciar les xarxes personals i comu-
nitàries per disposar d’espais de rela-
ció saludables, minimitzant possibles 
situacions d’aïllament social i solitud. 
PERFIL VULNERABLE
Persones soles i mancades de xarxa 
social i familiar de suport, gent gran 
amb difi cultats de salut mental. 

Ampliar les accions des del jovent
dirigides a sensibilitzar i promoure
la igualtat de gènere
RESPON A...
Les difi cultats i exclusions en les que 
es troben les dones per raó de gènere, 
a diferents nivells relacionals, i que 
pren la màxima gravetat en la violèn-
cia de gènere o masclista.

PERFIL VULNERABLE
Dones amb difi cultats econòmiques 
i sense oportunitat de fer procés 
formatiu. Dones monomarentals, amb 
difi cultats econòmiques i sense relaci-
ons socials.

Ampliar les actuacions que treballin
l’educació afectiva, emocional i
sexual des de la petita infància
fi ns a la joventut
RESPON A...
El col·lectiu LGTBI com a receptor de 
discriminacions en diferents àmbits.
PERFIL VULNERABLE
Persones del col·lectiu LGTBI, joves 
amb difi cultats emocionals, famílies 
amb pocs recursos personals,
relacionals i de criança.

LAURA CAMPOS
ALCALDESSA

Una ciutat inclusiva és aquella que situa les persones a l’epicentre de les polí-
tiques d’actuació municipal, que pretén garantir els drets dels seus veïns i veï-
nes, que busca les condicions necessàries perquè tothom pugui desenvolupar 
els seus projectes vitals en condicions d’igualtat, que promou la millora de la 
qualitat de vida i que protegeix les persones en situació més vulnerable. Les polí-
tiques públiques socials han de passar a fomentar les potencialitats, l’autonomia 
de les persones i posar en valor la diferència com a eina d’enriquiment personal 
i col·lectiu. Tots aquests elements confl ueixen en el Pla Local d’Inclusió Social 
(PLIS) de Montcada i Reixac, una eina que des de l’Ajuntament ens comprome-
tem fermament a desplegar en els pròxims anys, però que també necessita de la 
complicitat de tots els agents socials, polítics i econòmics del territori. Les ciutats 
que incorporen tot el potencial de la seva ciutadania esdevenen més justes i tenen 
més recursos per afrontar els nous reptes. El PLIS ens donarà la direcció estratè-
gica que han de seguir les nostres accions d’ara en endavant, tot i que no partim 
de zero. Les polítiques socials han centrat l’acció d’aquest equip de govern, espe-
cialment per pal·liar les situacions de difi cultat de les persones més vulnerables i 
més afectades pel context de crisi.

Les persones, epicentre
de les accions municipals

MAR SEMPERE
PRESIDENTA DE L’ÀREA SOCIAL

Després de fer una anàlisi exhaustiva de la realitat social del nostre municipi en 
el context de la pobresa i l’exclusió social, i havent detectat dades alarmants en 
l’economia i la subsistència d’una part important de la població de Montcada i 
Reixac (més de 10.000 persones viuen sota el llindar de la pobresa), vam 
determinar la necessitat d’establir un diàleg entre l’Ajuntament, els agents socials 
del tercer sector, les entitats socials i la ciutadania del nostre municipi. L’objectiu 
d’aquests processos participatius, on hi han pres part més de 200 persones, és la 
de defi nir el model que volem de ciutat i d’atenció basada en les persones i que 
serà el full de ruta que dirigirà les nostres actuacions socials en els propers anys.
Volem agrair l’àmplia participació i el compromís dels agents que han ajudat a 
crear aquest Pla Local d’Inclusió Social. Les accions que es deriven (142 en total) 
busquen acabar amb les situacions de pobresa i vulnerabilitat de les persones que 
pateixen més necessitats en el nostre municipi i, per això, destinem més de 80.000 
euros per iniciar les primeres accions d’aquest pla.
Aquest és un projecte de ciutat que engloba la preocupació i voluntat de totes les 
persones que volem oferir una millor atenció i fer polítiques socials de qualitat per 
millorar el nivell de vida dels veïns i veïnes de la nostra ciutat.

Les accions busquen acabar
amb la pobresa i la vulnerabilitat

QUI HI PARTICIPA?
b 4 àrees municipals
b 13 regidories
b 32 serveis d’atenció a les persones
b 14 entitats socials

QUÈ TÉ EL PLIS?
b 8 eixos d’acció estratègica
b 43 objectius
b 142 accions d’inclusió
b 67 nous projectes

,
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PÀG. 10

ACTE MULTITUDINARI
Desenes de veïns van visitar les noves 
instal·lacions de la Policia Local amb 
motiu de la seva inauguració

SOTERRAMENT DE L’R2

L’Ajuntament pacta 
amb el Ministeri 
i Adif un calendari de 
reunions tècniques
El compromís de l’Estat és continuar endavant amb 
els terminis fi xats per iniciar les obres l’any 2020

L’Ajuntament ha arrencat el com-
promís del Ministeri de Foment i 
d’Adif de dur a terme durant els 
mesos d’octubre i novembre les reu-
nions tècniques amb les administra-
cions implicades en el soterrament 
de l’R2 per tal d’avançar en la re-
dacció de l’estudi informatiu i el 
projecte bàsic de la infraestructura. 
La calendarització de les trobades 
va ser l’acord més important de la 
reunió de la comissió tècnica i po-
lítica del soterrament que va tenir 
lloc el 10 d’octubre a Madrid i a la 
qual va assistir una delegació local 
–formada per l’alcaldessa, Laura 
Campos (ICV-EUiA); el president 
de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), una representant de la Pla-
taforma Tracte Just (PTJST), Anna 
Solano, i la directora de l’Àrea 
Territorial, Marta Bunyesch; la 
presidenta d’Adif, Isabel Pardo; el 
secretari d’Estat d’Infraestructures, 
Juan Izquierdo, i integrants de la 
resta d’administracions implicades 
en el projecte, la Generalitat, l’Ajun-
tament de Barcelona i Barcelona 
Regional.
Els representants municipals van 
valorar positivament la trobada, 
tot i que van lamentar que el canvi 

de govern a l’Estat hagi ralentitzat 
la tramitació dels projectes. 

Declaracions. “Sortim de la reu-
nió amb una sensació agredolça, 
perquè han reiterat el compro-
mís polític amb el soterrament 
però, durant els últims quatre 
mesos, no s’ha treballat al ritme 
que esperàvem”, va comentar 
Campos, tot afegint que el consis-
tori fi scalitzarà totes les accions per-
què el soterrament sigui una realitat 
en les dates pactades. 
En aquest sentit, també es va ma-
nifestar Sánchez, qui va afegir que 
l’Ajuntament “liderarà i estarà 
a sobre del projecte, perquè la 
ciutat mereix un tracte singu-
lar”. Per la seva banda, Solano va 
valorar que Adif i Foment recone-
guessin que el soterrament és una 
“prioritat” i que no tenen previsió 
que s’endarrereixi la seva execu-
ció, mantenint l’inici de les obres 
per al primer trimestre del 2020. 
Els portaveus de la comissió 
de Foment al Congrés, amb els 
quals es va reunir la delegació lo-
cal, van mostrar el seu suport al 
projecte i el seu compromís a fer-
lo possible, independentment del 
color polític del govern estatal.

Sílvia Alquézar | Redacció
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La reunió de la comissió tècnica i política sobre el soterrament de l’R2 es va fer el passat 10 d’octubre a la seu del Ministeri de Foment, a Madrid

Compromís del delegat del Govern a 
traslladar les demandes històriques
Juli Fernández es va reunir amb una delegació local, el 17 d’octubre a l’Ajuntament

El delegat del Govern de la Ge-
neralitat a Barcelona, Juli Fernán-
dez, es va reunir el 17 d’octubre a 
l’Ajuntament amb una delegació 
local encapçalada per l’alcaldes-
sa, Laura Campos (ICV-EUiA), 
qui li va traslladar algunes de les 
reivindicacions històriques de la 
ciutat com el soterrament de la 
línia R2 al seu pas per Montca-
da, la construcció del nou institut 
Montserrat Miró i de la residèn-
cia per a la tercera edat Les Vi-
nyes. 

Compromís. Fernández va pren-
dre nota de les demandes i es 
va comprometre a “treballar 
perquè aquests objectius que 
compartim puguin avançar. 
La meva feina consisteix a co-
nèixer les prioritats i els reptes 

dels municipis metropolitans i 
traslladar-los als departaments 
de la Generalitat que corres-
ponguin”, va dir el delegat del 
Govern català a Barcelona. Des-
prés de la trobada al consistori i 
de signar en el llibre d’honor del 
municipi, la delegació local va 

acompanyar el representant de la 
Generalitat a visitar la Cruïlla del 
Soterrament, on es va entrevistar 
amb membres de la Plataforma 
Tracte Just Soterrament Total, i 
l’institut Montserrat Miró, on va 
ser rebut per l’equip directiu del 
centre ubicat a Montcada Nova.
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Sílvia Alquézar | Montcada

El delegat del Govern a Barcelona, Juli Fernández, es va entrevistar amb membres de la PTJST

VISITA INSTITUCIONAL



072a quinzena | Octubre 2018 07Notícies

El pla de l’AMB que proposava l’extinció 
diferida del Bosc d’en Vilaró, en suspens

El Ple va aprovar el 27 de setem-
bre, amb els vots a favor del PSC, 
Cs, PDeCAT, PP i la regidora de 
Círculo a l’oposició, Ana Ballesta, 
i l’abstenció d’ICV-EUiA, ERC i 
Círculo, i la CUP, una moció pre-
sentada per l’AV Bosc d’en Vilaró 
demanant la suspensió de l’apro-
vació inicial del Pla de bases de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
(AMB), que preveia l’extinció di-
ferida de la urbanització, ubicada 
a la serralada de Marina, en sòl fo-
restal. Tots els grups van coincidir 
a expressar el seu suport als veïns 
i es van comprometre a seguir tre-
ballant i defensant al Parlament la 
necessitat d’una solució per regu-
laritzar les més de 200 cases cons-
truïdes al sector, al marge de la Llei 
urbanística.

Antecendents. El Pla de bases de 
l’AMB va ser aprovat inicialment 
al juliol del 2016 i, tot i haver es-
tat presentat prèviament a la Ge-
neralitat i a la Diputació –com a 
administracions competents– i a 
la pròpia AV, va ser rebutjat per 
bona part del 
veïnat. El punt 
de més contro-
vèrsia era que 
el document 
pro posava l’ex-
tinció diferida 
de la urbanitza-
ció en el termini de 35 a 40 anys. 
Després de més de dos anys de 
mobilitzacions veïnals i la creació 
d’una Taula Cívica amb partici-
pació de totes les administracions 
amb l’objectiu de trobar una so-
lució per regularitzar el sector, la 
problemàtica continua enquistada. 
Segons la legislació, la urbanització 
es troba en sòl forestal i d’especial 
protecció i això impossibilita que 
l’Ajuntament faci actuacions a la 
via pública o atorgui cap llicència 
a particulars, encara que sigui per 
obres d’extrema necessitat. També 
hi ha sentències judicials en ferm 
que obliguen a enderrocar habitat-
ges. Segons el govern local, el Pla 
pretenia ser una eina per evitar 
l’aplicació immediata d’aquestes 
sentències i poder actuar contra la 
degradació del sector. 

Vots a favor. La moció presentada 
pels veïns va ser signada pel PSC, 
Cs, el PDeCAT i el PP i per la 
regidora de Círculo a l’oposició, 
Ana Ballesta. M. Carmen Por-
ro (PSC) va recordar que el seu 
grup es va abstenir en l’aprovació 
inicial del Pla de bases perquè no 

s’havia fet en el marc d’un procés 
participatiu i va qüestionar l’ope-
rativitat de la Taula Cívica: “En 
tres reunions, les úniques pro-
postes les han fet els afectats i ni 
l’Ajuntament ni les administra-
cions han estat empàtics”. Da-
vid Gerbolés (Cs)també va parlar 
de “falta sensibilitat” cap als 
veïns i va reconèixer que, si bé el 
Pla de l’AMB és “paper mullat”, 
aprovar la moció és un gest d’acom-

p a n y a m e n t . 
“No venem –va 
dir– solucions 
màgiques, però 
i n t e n t a r e m 
buscar-les al 
Parlament”.
Joan Carles Pa-

redes (PDeCAT) va parlar de la 
necessitat de trobar una sortida 
global per al Bosc d’en Vilaró i 
per a totes les urbanitzacions de 
similars característiques d’arreu de 
Catalunya i va celebrar “la retira-
da d’un pla que els veïns veien 
com un amenaça constant”. En 
la mateixa línia, Eva García (PPC) 
va expressar la seva satisfacció i es 
va posar al costat dels propietaris. 
“Tenen la raó i 
cal trobar una 
interpretació ju-
rídica de la llei 
que doni res-
posta a les seves 
necessitats”, va 
dir. La regidora 
de Círculo a l’oposició va lamentar 
haver votat a favor de l’aprovació 
inicial del document quan encara 
formava part de l’executiu i va feli-
citar els veïns per la seva “perseve-
rància”. “És un tema urbanístic 
i social i les administracions no 
poden eludir la seva responsabi-
litat”, va dir Ballesta.

Abstencions. La CUP, a l’igual 
que el govern, es va abstenir en 

Pilar Abián | Redacció

PLE DE SETEMBRE

Loli Alfonso, membre de la junta de l’AV Bosc d’en Vilaró, va ser l’encarregada de llegir la moció al Ple en representació de l’entitat 

Aprovada la moció presentada per l’AV i signada pel PSC, Cs, PDeCAT, PP i la regidora de Círculo Ana Ballesta

Els grups expressen el 
compromís d’anar al 
Parlament amb els veïns 
per reclamar solucions

considerar que el Pla de bases de 
l’AMB “era una de les poques 
oportunitats que hi hagut fi ns 
ara per resoldre el problema”, 
va dir Josep Galván. 
En nom de l’executiu va parlar el 
president de l’Àrea Territorial, Jor-
di Sánchez (ERC), tot assegurant 
que el govern és conscient que la 
del Bosc d’en Vilaró és una proble-
màtica enquistada des de fa més 
de 50 anys i que ha intentat, per 
tots els mitjans, posar fi l a l’agulla 
per a la seva resolució. Després 
d’admetre que el Pla de bases no 
tenia recorregut per manca de su-
ports polítics i jurídics, així com 

de recursos eco-
nòmics per a la 
seva execució, 
Sánchez va dir 
que el docu-
ment no era cap 
amenaça ni l’ori-
gen de la situació. 

“Fa anys –va explicar l’edil– que 
els veïns estan sense cobertura 
perquè la legislació diu que el 
sector és una zona forestal de 
protecció especial i actualment hi 
ha expedients en curs, sentències 
d’enderroc amb penes de presó 
i, fi ns i tot, embargaments de la 
Diputació a particulars per exe-
cutar sentències de forma subsi-
diària”. Sánchez va afegir que el 
govern no ha volgut enganyar mai 

els veïns ni utilitzar-los políticament 
i que, com a mostra d’empatia, 
optava per l’abstenció, tot i haver 
acordat inicialment votar en contra 
de la moció.
L’alcaldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), va cloure el debat dient 
que amb aquest gest polític l’exe-
cutiu vol deixar palès que, contrà-
riament al que havien manifestat 
prèviament alguns grups de l’opo-
sició, “el govern sí és sensible i 
comprén el neguit dels veïns, 
però, malauradament, aquesta 
moció no canvia la realitat jurí-
dica de la seva situació”.

Parla l’AV. En representació dels 
veïns del Bosc d’en Vilaró va in-
tervenir, tant per presentar la mo-
ció com després del debat polític, 
una representant de l’entitat, Loli 
Alfonso, qui va agrair a tots els 
grups la seva predisposició i ac-
cessibilitat, així com el seu sentit 
de vot. “El vostre suport és molt 
important per anar plegats al 
Parlament a buscar una solució 
per a la nostra problemàtica i 
per a totes les urbanitzacions 
que es troben en aquesta situ-
ació”, va dir. 
La representant veïnal va recor-
dar que a través de la Taula Cívi-
ca els afectats han presentats di-
verses propostes per mantenir les 
cases, però que cap no ha reeixit.
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Ana Ballesta 
presenta una 
nova demanda 
contra Círculo

La regidora de Círculo Ana Ba-
llesta ha presentat una segona de-
manda contra l’agrupació d’electors 
Círculo Montcada (CM), els seus 
companys de grup a l’Ajuntament, 
Mar Sempere i José Domínguez, 
l’exregidor de CM Sergi Martín, 
i el secretari general de la forma-
ció, Oliver Hernández. Ballesta 
considera que els demandats han 
fet cas omís a la sentència que va 
declarar nul·la la seva expulsió de 
l’agrupació i del grup municipal –a 
l’agost del 2016– que va motivar el 
seu cessament com a presidenta de 
l’Àrea Social, quedant al Ple com a 
regidora no adscrita. Al gener del 
2017, en compliment de la sentència 
i del que fi xa el Reglament Orgànic 
Municipal, l’edil va tornar a formar 
part de CM, però no va ser resti-
tuïda en els seus càrrecs al govern.

Reclamació. Ballesta reclama 10.000 
euros en concepte d’indemnització 
pel salari que va deixar de percebre 
en ser cessada i fi ns que es va rein-
corporar al seu antic lloc de feina, 
així com per danys i perjudicis, en-
tenent que s’ha vulnerat el seu dret 
a participar en la política activa del 
municipi, al sufragi actiu i a l’honor, 
en haver estat qualifi cada de tràns-
fuga. El judici es farà al febrer.

Pilar Abián | Redacció

El govern vol 
aprovar els 
pressupostos 
a l’octubre 

En el moment de tancar aques-
ta edició –dijous 18 d’octubre–, 
es feia a la Casa de la Vila l’au-
diència pública convocada pel 
govern –ICV-EUiA, ERC i Cír-
culo Montcada– per explicar la 
proposta de pressupostos muni-
cipals per al 2019, així com les 
ordenances fi scals. La voluntat 
de l’executiu és aprovar ambdós 
punts aquest mes d’octubre. El Ple 
ordinari es farà el dijous 25, a les 
19.30h, i a continuació, es convo-
carà un d’extraordinari per deba-
tre els pressupostos. 

Proposta. El contingut del pro-
jecte econòmic que el govern pre-
sentarà a aprovació s’eleva a 44,4 
milions d’euros, per sota de l’actu-
alment vigent (45,7 m.). Pel que 
fa a l’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure (IME), la proposta puja a 
1,2 milions mentre que Montcada 
Comunicació tindrà per a l’any 
vinent un pressupost de 366.694 
euros.

Pilar Abián | Redacció

La retirada del Pla no 
suposa cap canvi en 
la realitat jurídica que 
afecta la urbanització

Vista de la urbanització ubicada a la part alta de la Vallençana i que pertany a Montcada i a Badalona
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Moció contra el feixisme i les accions 
que coarten la llibertat d’expressió
El consistori aprova un document presentat al plenari pel CDR del municipi

PLE DE SETEMBRE

El Ple de l’Ajuntament ha apro-
vat una moció, a proposta del 
CDR local, contra el feixisme i 
les actituds que atempten contra 
la llibertat d’expressió al carrer i 
altres espais públics. El text, deba-
tut a la sessió de setembre, també 
insta la Generalitat a aturar els 
grups d’extrema dreta i proposa 
a l’Ajuntament la creació d’una co-
missió de seguretat específi ca amb 
presència de les forces de seguretat 
i els grups municipals per avaluar 
la situació al municipi. La moció 
va comptar amb els suports de tots 
el grups, a excepció de Cs i el PP, 
que van votar en contra.
El document va ser exposat per 
Miquel Àngel Gràcia en represen-
tació del CDR, qui va demanar 
“la condemna de les actituds 
feixistes que coarten la lliure ex-
pressió dels drets fonamentals” 
i va criticar els posicionaments 
d’alguns partits i jutges que tenen, 
en opinió del CDR, “actituds 
contemplatives i condescen-
dents amb el feixisme”. 
Gràcia també va demanar expli-
cacions al govern municipal per 
les identifi cacions que fa la Policia 
Local de persones que col·loquen 
símbols polítics a la via pública. 
En resposta a aquesta qüestió 
l’alcadessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), va assegurar no tenir-hi 
constància “més enllà de l’1-0, 

quan els agents no actuaven per 
indicacions de l’Ajuntament, 
sinó de resolucions judicials”. 
Quant a la petició del CDR per-
què es creï una comissió de segu-
retat específi ca per tractar els casos 
de feixisme, la regidora Montse 
Ribera (ERC), responsable de la 
Policia Local, es va comprometre 
a posar-la en marxa “per buscar, 
a través del diàleg, solucions a 
la crispació”, va dir.

Vots a favor. Els partits que van 
donar el seu suport a la moció 
van ser els tres del govern –ICV-
EUiA, ERC i Círculo–, el PSC, 
el PDeCAT i la CUP. Òscar Gil 
(ICV-EUiA) va alertar que el con-
text de crisi política es viu a tota 
Europa i que l’exemple és el tracte 
que es dona a les persones refu-
giades: “Hem de continuar com-
batent el feixisme i el populisme 
barat contra els immigrants”. 
Jordi Sánchez (ERC) va parlar 
d’una Montcada plural, rica i di-
versa que aposti per la convivència 
des del diàleg i el respecte. “Com-
batrem el discurs de la fractu-
ra amb la mà estesa, seguirem 
parlant d’un sol poble i gover-
nant per a tots”, va dir, mentre 
que Mar Sempere (Círculo) va 
defensar “l’expressió pacífi ca de 
les opinions polítiques”. 
En nom del PSC, el grup majori-
tari en l’oposició, M. Carmen Por-

ro va rebutjar el feixisme, posant 
l’èmfasi en “la condemna de 
tot tipus de violències i coac-
cions, vinguin d’on vinguin”. 
L’edil també va defensar la tas-
ca de la Policia Local. Montse 
Sánchez (PDeCAT) va insistir en 
la importància de “no tolerar cap 
mena d’agressió ni de restricció 
pel que fa a l’expressió d’idees”. 
Mentre que Josep Galván (CUP) 
va recordar les últimes víctimes del 
franquisme, “afusellades sense ju-
dici i, de les quals encara no s’ha 
reparat la seva memòria”. 

En contra. Cs i PP van coincidir a 
condemnar qualsevol tipus de vio-
lències, ja sigui de l’extrema dreta 
com de l’extrema esquerra, i van 
recordar alguns episodis que han 
patit ells mateixos amb pintades a 
la façana de les seves seus. “Mai 
no hem vist, però, cap signe 
d’indignació per part dels que 
ara signen la moció”, va dir el 
regidor taronja, Fernando Alman-
sa, qui va lamentar que es qües-
tioni el paper de la Policia Local. 
Per a Eva García, la moció era 
“plena de falsedat i hipocresia”. 
“Els CDR no m’han de donar 
lliçons de democràcia ni de lli-
bertats”, va afegir. A la fi  del de-
bat, Gràcia va puntualitzar que la 
moció no posa en qüestió la feina 
que fa la Policia Local, sinó deter-
minades actuacions. 

Sílvia Alquézar | Redacció

ERC veu l’empoderament 
dels consumidors com 
una forma de fer República

El regidor d’Acció Social de Saba-
dell, Gabriel Fernández (ERC), 
va explicar el 30 de setembre a 
Montcada les polítiques que està 
duent a terme el consistori va-
llesà en aplicació de la nova Llei 
de pobresa energètica aprovada 
al Parlament. A Sabadell, on go-
verna una coalició d’esquerres, 
l’Ajuntament va decidir aplicar 

de forma radical la nova llei amb 
l’objectiu de protegir els veïns en 
situació vulnerable –actualment, 
2.000 famílies. El consistori tam-
bé ha sancionat Endesa per males 
praxis i talls de subministrament 
indeguts i ha creat un servei 
d’assessorament a la població. 
“Aquesta lluita s’emmarca en la 
batalla global entre el capitalis-
me i el poder polític i és un mo-

Laura Grau | Montcada

1 D’OCTUBRE

Gabriel Fernández, al centre de la imatge, a la seu d’ERC, acompanyat de Ribera i Sánchez

POLÍTICA

La CUP defensa la desobediència i la lluita al 
carrer com a arma contra els abusos del poder

La CUP va presentar el 27 de setembre a l’Auditori el documental ‘Poble 
rebel’ que analitza les quatre últimes dècades de la vida política catala-
na, des de l’assassinat de Salvador Puig Antich (1974), fi ns a l’actualitat, 
a partir del testimoni de persones que van formar part del moviment 
social i polític català. A l’acte, al que van assistir una setantena de per-
sones, va participar el director del fi lm, Damià Puig –a la dreta–, qui va 
defensar “la desobediència, la vaga i la lluita al carrer com les úniques 
armes dels treballadors per fer front al poder i els seus abusos” | LGLA
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tiu més per tenir un Estat propi 
i un nou model energètic”, va 
dir Fernández. El govern sabade-
llenc també ha posat en marxa la 
campanya ‘Tu manes’, que pro-
mou el canvi de companyia ener-
gètica, convidant la ciutadania 
a abandonar les multinacionals 
del sector de l’IBEX-35 en favor 
d’empreses energètiques sosteni-
bles, de proximitat i model coo-
peratiu. Montse Ribera, regidora 
de Comerç a l’Ajuntament local, va 
mostrar el seu interès per la cam-
panya, que no només s’adreça als 
particulars, sinó també a negocis i 
comerciants, mentre que el també 
regidor d’ERC, Jordi Sánchez, va 
emmarcar la xerrada en els actes 
commemoratius de l’1-O.

12-O. Els tres edils d’ERC van 
treballar el Dia de la Hispanitat, 
entenent que no hi ha res a cele-
brar: “Commemora –van dir– el 
començament d’un període his-
tòric negre que va suposar l’inici 
del colonialisme europeu”. 

Suport als Jordis i als 
polítics empresonats
El 21 d’octubre es fa una sortida en autocar fi ns a Lledoners

Coincidint amb el primer any de 
l’empresonament dels presidents 
de l’ANC i d’Òmnium Cultural, 
Jordi Sánchez i Jordi Cuixart, res-
pectivament, les organitzacions i 
els partits independentistes amb 
seu al municipi –el CDR, l’ANC, 
ERC, JxC i la CUP– van des-
plegar un gran llaç groc davant 
de la Casa de la Vila, van penjar 
cartells a la balconada i van reco-
llir cartes adreçades als activistes 
i polítics sobiranistes acusats d’un 
presumpte delicte de rebel·lió i 
sedició. La penjada de cartells ha 
estat criticada per Cs en consi-
derar que no es pot fer servir un 
equipament públic per a aquesta 
fi nalitat i, especialment, pel fet 
que a l’acció participessin regidors 

del govern a qui els ha recordat 
que estan en minoria i que, amb 
aquestes accions, posen en perill 
la governabilitat del municipi.

Sortida a Lledoners. En solidari-
tat amb els empresonats, les or-
ganitzacions i els partits indepen-
dentistes també organitzen el 21 
d’octubre una sortida al Centre 
Penitenciari de Lledoners (Ba-
ges). L’autocar sortirà a les 10h 
des de la Plaça Lluís Companys i 
la tornada està prevista a les 18h. 
La reserva de plaça, al preu de 
5 euros, s’ha de fer a la farmà-
cia Relat (Major, 89). Els parti-
cipants assistiran als actes que 
s’organitzen cada cap de setmana 
a Lledoners en suport als líders 
empresonats.

Pilar Abián | Redacció

PROCÉS SOBIRANISTA

Llaç groc davant de la Casa de la Vila en el primer any d’empresonament de Sánchez i Cuixart
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Matinal festiva en el primer aniversari de l’1-O
Amb motiu del primer aniversa-
ri de l’1-O, el Comitè de Defensa 
de la República (CDR) de Mont-
cada i Reixac va organitzar el 30 
de setembre al migdia diferents 
activitats a la plaça de l’Església, 
com una exposició de fotografi es 
sobre la jornada del referèndum i 
un fotocol commemoratiu. També 
hi va haver animació musical, la 
penjada de llaços grocs i un ver-
mut popular | LG LA
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La Diputació de Barcelona fa costat a 
les persones consumidores en les seves 
reclamacions per clàusules abusives

Publireportatge

tes, però no es redacta cap document ni 
es tramita cap assumpte. Aquest servei 
també assessora els ciutadans respecte 
del dret a accedir a l’assistència jurídica 
gratuïta i de la documentació necessària 
per sol·licitar-la.

Des que es va iniciar aquest servei 
l’estiu de 2017, s’han atès 4.618 famí-
lies que han generat 5.483 consultes, de 
les quals 4.788 han estat per contractes 
afectats per una clàusula abusiva, cosa 
que representa el 87 % de totes les con-
sultes. 852 famílies han pogut acollir-se 
al dret a justícia gratuïta i han estat as-
sessorades a l’efecte.

També hi ha hagut 2.903 consultes on 
el consumidor havia tingut un contacte 
previ amb el banc.

Suport als consumidors
Els acords amb els col·legis professio-

nals d’advocats se sumen a les accions 
de suport als consumidors que la Di-
putació de Barcelona impulsa des de fa 
mesos per acompanyar-los en les seves 
reclamacions per les clàusules abusives.

Per atendre aquestes consultes, la cor-
poració ha augmentat fi ns als 2 milions 
d’euros el pressupost destinat als Serveis 
Públics de Consum. També ha intensifi -

cat la formació específi ca en clàusules 
abusives als tècnics d’aquests Serveis (77 
municipals i 7 comarcals) i s’han fet 150 
xerrades i tallers arreu del territori que 
han comptat amb l’assistència de més 
de 8.000 persones.

A més, en els 224 municipis que no 
disposen de Servei Públic de Consum 
propi, els ciutadans poden realitzar les 
seves consultes directament i de ma-

nera presencial a través de les Unitats 
Mòbils d’Informació al Consumidor 
(UMIC).

La Diputació de Barcelona ofereix tam-
bé consells i informació sobre els proto-
cols de les entitats bancàries, adreces 
de contacte, l’agenda d’accions forma-
tives i un formulari de reclamació a tra-
vés de la seva pàgina web (www.diba.
cat/es/web/consum/clausula-terra).

La Diputació de Barcelona proporcio-
na atenció individualitzada i gratuïta 
a les persones consumidores en rela-
ció als litigis amb entitats fi nanceres 
per la inclusió de clàusules abusives 
en contractes hipotecaris. Aquest ser-
vei es va materialitzar el juliol de l’any 
passat amb la signatura de convenis de 
col·laboració amb els Col·legis Profes-
sionals de l’Advocacia (Barcelona, Sant 
Feliu de Llobregat, Manresa, Sabadell, 
Granollers, Mataró i Vic) i el suport dels 
Serveis Públics de Consum. L’acord fi na-
litza el 31 de desembre de 2018.

Els ciutadans poden concertar les vi-
sites a qualsevol dels 77 punts d’atenció 
disponibles distribuïts per tota la de-
marcació de Barcelona. Els convenis 
preveuen el desplaçament d’un advocat 
a les dependències dels Serveis Públics 
de Consum de les comarques de Barce-
lona que, prèvia visita concertada, atén 
de forma individualitzada i gratuïta, les 
consultes dels consumidors. 

Les persones afectades reben un primer 
consell orientador d’un advocat especia-
lista i informació sobre la conveniència 
d’acudir als tribunals o de recórrer a les 
vies alternatives de resolució de confl ic-

. Fins ara s’han atès 4.618 famílies, de les quals 852 amb dret a justícia gratuïta i  
assessorades a l’efecte

. De les 5.483 consultes generades, 4.788 (87% del total) eren per contractes 
afectats per una clàusula abusiva

. Els convenis de col·laboració amb els Col·legis Professionals de l’Advocacia 
fi nalitzen el 31 de desembre de 2018
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La inauguració de la nova seu esdevé un 
reconeixement a la tasca de la Policia Local

La presentació de les noves de-
pendències de la Policia Local –al 
carrer Progrés, 29, al polígon de la 
Ferreria– va generar molta expec-
tació entre la ciutadania, donada 
la gran quantitat de públic que va 
assistira la jornada inaugural, ce-
lebrada el 29 de setembre. L’acte 
va servir per retre homenatge a la 
feina i la trajectòria del cos local de 
policia, que té els seus orígens en la 
dècada dels anys quaranta. 
Al torn de parlaments, tots els po-
nents van coincidir a destacar la 
necessitat urgent que tenia la po-
licia d’ampliar les seves dependèn-
cies i que les noves instal·lacions 
permetran dignifi car la tasca dels 
agents i millorar l’atenció ciuta-
dana. “Aquest nou espai suposa 
un salt qualitatiu en les nostres 
condicions de treball i en el ser-
vei als nostres veïns i veïnes”, va 
manifestar la regidora responsable 
de Seguretat Ciutadana, Montse 
Ribera (ERC).
L’equipament disposa de 650 
m2 distribuïts en recepció, espais 
comuns i despatxos dels coman-
daments i de serveis. El sotsins-
pector José Manuel Martín va in-
dicar que les noves dependències 
permetran posar en marxa projec-
tes com les ofi cines de denúncia i 

d’atenció a la víctima. L’alcaldes-
sa, Laura Campos (ICV-EUiA), 
va agrair la participació i la impli-
cació de totes les persones i cossos 
assistents a l’acte i va destacar el 
paper que juga avui dia la policia, 
“amb major presència en la 
vida social”, va dir.

Homenatge. En record del primer 
agent local, Alfons Liarte, –nome-
nat al 1947, quan el cos aleshores 
s’anomenava Guàrdia Municipal– 
es va fer un homenatge en què va 
participar el seu fi ll Jordi. “Ell in-
tentava tractar tothom com si fos 
de la família”, va explicar. Liarte 
va morir l’any 1955.

Laura Grau | La Ferreria

LA FERRERIA

En la jornada inaugural van col·laborar fent activitats els Mossos i la Policia Nacional, els Bombers, Protecció Civil, l’ADF i el SEM

Les noves dependències del cos tenen més de 650 m2 i inclouen ofi cines, espais comuns i un dipòsit per a vehicles

EN SERVEI
Antonio Franco, un dels caps més veterans

Aprovada l’operació per refi nançar 
el pagament de les expropiacions

El Ple corresponent al mes de se-
tembre va donar llum verda a la 
contractació d’un crèdit per valor 
de 7,2 milions d’euros per refi -
nançar els dos ajuts atorgats per 
l’Àrea Metropolitana a l’Ajunta-
ment per fer front al pagament 
de les expropiacions forçoses de 
zones verdes. El consistori, que 
fi ns ara havia d’abonar a l’orga-
nisme supramunicipal 1,2 milions 
d’euros anuals, ha contractat amb 
Caixa Bank un crèdit a llarg ter-
mini que podrà tornar amb més 
comoditat i pagant menys inte-
ressos. 
El president de l’Àrea Econòmi-
ca, Óscar Gil (ICV-EUiA), va 
explicar que aquesta operació, 
“permetrà començar a sanejar 

el romanent de tresoreria i a 
generar estalvi en aquesta ad-
ministració”, va dir. 
El punt va ser aprovat amb els 
vots del govern –format per 
ICV-EUiA, ERC i Círculo– i 
Ciutadans, a l’oposició. David 
Gerbolés (Cs) va valorar posi-
tivament les bones condicions, 
amb interessos més baixos, del 
nou prèstec bancari. 

Arguments negatius. El grup so-
cialista va justifi car el seu vot 
en contra en considerar que el 
govern no ha facilitat prou infor-
mació sobre l’estalvi que suposa-
rà aquesta operació ni sobre la 
situació real del deute municipal. 
La CUP, el PDeCAT i la regido-
ra de Círculo, Ana Ballesta, van 

criticar que el govern no hagi tre-
ballat amb la banca ètica. Mentre 
que Eva García (PP) es va abs-
tenir, perquè, tot i valorar que 
les condicions del prèstec són 
favorables per a l’Ajuntament, 
considera que manca un pla de 
mesures de sanejament de l’eco-
nomia municipal.
El debat del punt el va tancar l’al-
caldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), qui va manifestar la seva 
“estupefacció” pels vots negatius 
del PSC i PDeCAT, als quals va 
acusar de ser els responsables de 
la difícil situació econòmica de 
l’Ajuntament, fent referència a 
l’etapa del govern sociovergent 
i a “la seva nefasta gestió dels 
expedients d’expropiació de zo-
nes verdes”, va dir.

Laura Grau | Redacció

PLE DE SETEMBRE

L’Ajuntament dona 
llum verda al sisè pla 
d’asfaltat del municipi

VIA PÚBLICA

Cs hi dona suport, mentre que el PSC, el PDeCAT i la CUP voten en contra i el PP s’abstè
El projecte d’actuació està pressupostat en 185.000 euros

L’Ajuntament ha aprovat el pla 
d’obres d’asfaltat corresponent 
als pressupostos del 2018. El pro-
jecte preveu la reparació 5.427 
m2 de vials, amb una inversió de 
185.000 euros, dels quals l’Ajun-
tament n’aporta 45.000 i la resta 
serà assumit per una subvenció de 
la Diputació. La previsió munici-
pal és que les obres s’adjudiquin 
abans de fi nal d’any i els trams on 
d’actuarà responen a un criteri de 
manteniment i d’urgència.

Punts concrets. A l’avinguda de 
Terra Nostra s’asfaltarà la zona de 
davant de l’escola Mitja Costa; al 
carrer Riera de Sant Cugat s’ac-

tuarà entre l’escola i la font de la 
Font Pudenta; al carrer Petúnies, 
entre l’accés del metro i la cruïlla 
de l’aparcament del supermercat; 
i, fi nalment, s’asfaltarà tot el pont 
de la Mina. Les tres primeres ac-
tuacions es faran amb més pro-
funditat perquè s’ha d’arreglar la 
base del carrer mentre que al pont 
de la Mina es realitzarà un fressat 
i un asfaltat de 3 centímetres. 
“Treballem per millorar els car-
rers tot i que sabem que aquest 
pla és insufi cient”, ha reconegut 
el president de l’Àrea Territorial, 
Jordi Sánchez (ERC), tot anunci-
ant que al 2019 es destinarà una 
partida més àmplia per al manteni-
ment de vials i equipaments.

Sílvia Alquézar | Redacció

La jornada de portes obertes a les noves dependències de la Policia Local va aixecar força expectació

L’inspector de la Policia Local, Antonio 
Franco, és un dels més veterans de Cata-
lunya. Va iniciar la seva carrera a Barberà 
l’any 1979. A principi dels 80 va arribar a 
Montcada i, d’aleshores ençà, és el mà-
xim responsable del cos. Al llarg de la seva 
trajectòria ha viscut infi nitat d’anècdotes; 
per l’extrema tensió viscuda, recorda es-
pecialment la nit del cop d’Estat del 23F. 
A poc més d’un any per a la seva jubilació, 
Franco es mostra orgullós del cos que di-
rigeix i espera que les noves instal·lacions 
“compleixin amb l’objectiu de servir tota 
la ciutadania” | PA
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‘La Montcada i Reixac que vo-
lem és a les teves mans’ és l’eslò-
gan escollit de la nova campanya 
per conscienciar les persones que 
deixen les bosses d’escombraries i 
els voluminosos a les papereres, al 
mig de la via pública i a solars. A 
més d’informar, el consistori també 
posarà sancions a les persones in-
fractores, que poden oscil·lar entre 
els 90 i els 120 euros segons indica 
l’ordenança municipal.
“No es pot permetre que hi hagi 
una part de la ciutadania que 
sigui incívica i abandoni les se-
ves deixalles sense respectar les 
normes de convivència”, va dir 
l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-

EUiA), durant la presentació de la 
iniciativa, el 17 d’octubre a l’Ajun-
tament, a la qual també va assistir 
el president de l’Àrea Territorial, 
Jordi Sánchez (ERC). L’edil va 
remarcar que “hem de ser cons-
cients que la neteja i els reforços 

que es fan per combatre aquestes 
actituds costen molts diners i que 
paguem entre tots”. La campa-
nya, que començarà a fi nals d’oc-
tubre, consistirà en la distribució de 
fulls informatius personalitzats per 
a cada barri | SA

El pas soterrani sota l’R3, tallat dos 
mesos per instal·lar els ascensors
L’itinerari alternatiu per creuar d’una banda a l’altra és Carrerada o Beat Oriol

MAS RAMPINYO

El pas soterrani per a vianants 
que enllaça l’avinguda Catalunya 
amb la cruïlla entre el carrer Taga-
manent i la carretera de Ripollet 
–on hi ha les escales mecàniques– 
s’ha tancat provisionalment fi ns 
al 22 de desembre per les obres 
d’instal·lació dels ascensors amb 
l’objectiu de millorar la connecti-
vitat del sector. Mentre duri la res-
tricció de pas, l’Ajuntament reco-
mana a la ciutadania passar pels 
carrers Carrerada i Beat Oriol per 
creuar a banda i banda de les vies 
de l’R3. 

Demanda veïnal. “Preguem paci-
ència al veïnat per una millora 
en la mobilitat llargament rei-
vindicada en un barri dividit 
per les infraestructures ferro-

viàries”, ha indicat el president 
de l’Àrea Territorial, Jordi Sán-
chez (ERC), qui ha afi rmat que 
“aquest projecte és un compro-
mís adquirit a les assembles 
que hem mantingut amb el veï-
nat de Mas Rampinyo”. 
El tall del pas de vianants és una 
altra de les afectacions derivades 

de la instal·lació dels dos ascen-
sors, que se sumen al canvi de 
sentit d’alguns carrers i d’algunes 
parades del servei d’autobusos. 
L’actuació, sufragada per l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, té 
un cost de 454.000 euros i la pre-
visió és que estigui enllestida al 
gener.
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Pilar Abián | Redacció

El pas no es tornarà a obrir als vianants fi ns a mitjan desembre, segons les previsions

Recollida de signatures 
contra l’àrea privada de 
caça del Pla de Reixac

INICIATIVA CIUTADANA

La campanya l’ha posada en marxa Salvem el Pla de Reixac

El col·lectiu Salvem el Pla de Rei-
xac-Rocamora ha posat en mar-
xa una recollida de fi rmes a la 
plataforma ‘change.org’ per de-
manar a l’Ajuntament la supres-
sió de l’àrea privada de caça de 
la zona coincidint amb l’obertura 
de la veda. L’entitat, que ja porta 
més de 2.000 signatures recolli-
des –fi ns al 15 d’octubre–, con-
sidera que l’activitat cinegètica i 
l’ús d’armes de foc en una zona 
envoltada d’importants nuclis de 
població “posen en risc la segu-
retat de les persones que cada 
dia passegen o fan activitats es-
portives a l’aire lliure”. També 
argumenta que la caça és incom-
patible amb la declaració del Pla 
de Reixac com Paratge d’Espe-
cial Interès Natural (PEIN), rei-
vindicació que el col·lectiu va fer 
al 2015 i que forma part del Pla 
d’Actuació Municipal (PAM) del 
govern actual, format per ICV-
EUiA, ERC i Círculo. Aquesta 
àrea privada de caça la gestiona 
la Societat de Caçadors El Tordo 
en funció d’un acord amb l’Inca-
sol, propietari dels terrenys.

Doble queixa. A més de la peri-
llositat que comporta la caça per 
a les persones, el grup ecologista 
denuncia que alguns caçadors 
deixen els cartutxos i altres re-
sidus escampats per l’espai i es-
panten amb els seus trets la gran 
quantitat d’aus que fan parada al 
Pla de Reixac durant les seves mi-
gracions. “Els veïns estem farts 
d’aquesta situació i creiem que 
l’Ajuntament ha de posar fi  a 
aquesta activitat al més aviat 
possible”, ha dit un representant 
del col·lectiu, Francisco Javier 

Mateo, que celebra la decisió del 
govern al 2015 de no autoritzar la 
festa del Rocío als terrenys –una 
de les reivindicacions del grup–, 
però lamenta la seva “inacció” 
sobre altres qüestions com la 
caça, les pistes d’aeromodelisme, 
la neteja dels abocaments incon-
trolats i la gestió de la declaració 
del PEIN. 

Espai protegit. El govern munici-
pal va aprovar al 2016 una mora-
tòria d’un any per evitar qualse-
vol actuació urbanística al Pla de 
Reixac i, al 2017, va demanar a la 
Generalitat la retirada del projec-
te de l’Àrea Residencial Estratègi-
ca (ARE) –que preveia construir 
més de 2.000 pisos al sector– i 
la declaració dels terrenys com 
a PEIN, petició reforçada per 
un informe mediambiental de 
la Diputació de Barcelona sobre 
el gran valor ecològic d’aquest 
espai. Amb una extensió de 450 
hectàrees, el Pla de Reixac forma 
part del connector biològic que 
uneix les serralades Prelitoral, 
Litoral i de la Marina, i encara 
manté part de la seva riquesa i 
potencial de natura i patrimoni, 
malgrat el fort creixement urba-
nístic dels últims anys.

Laura Grau | Redacció

Campanya contra l’incivisme al carrer
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Cartell que indica la veda en zona de repoblació

Jordi Sánchez, Laura Campos i l’agent Jordi Hijalba, durant la presentació de la campanya
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VIA PÚBLICA

S’imposaran multes als ciutadans que deixin escombraries fora dels llocs adients
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...També és notícia.........................................
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Podem Montcada va organitzar el 12 d’octubre al seu local una troba-
da amb la militància del Vallès Occidental per organitzar les Jornades 
de Mobilització Popular, que tindran lloc els dies 24 i 27 d’octubre 
amb l’objectiu de posar a l’agenda política els problemes de la ciuta-
dania. L’acte va comptar amb l’assistència de la portaveu de Podem 
Catalunya, Conchita Abellán, qui va destacar el paper de Podem “per 
acompanyar els diferents col·lectius que sortiran dels municipis per 
organitzar actes per tal de potenciar la tasca dels moviments so-
cials”. També va intervenir el portaveu de Podem Montcada, Oliver 
Hernández, qui va posar en valor “el gran treball de les entitats locals 
en la reivindicació de lluites històriques com el soterrament de l’R2 
i la reobertura de les urgències nocturnes” | SA

POLÍTICA
Podem Montcada prepara unes jornades sobre 
mobilització popular aquest mes d’octubre

A través d’un comunicat, el Grup de 
Medi Ambient acusa el govern de 
passivitat enfront les mancances sa-
nitàries que té la localitat i l’insta a fer 
un conveni amb la Generalitat per 
cobrir amb pressupost municipal 
l’obertura de les urgències noctur-
nes al CAP Montcada i per ampliar 
el servei d’ambulàncies i dotar-lo de 
metges. “Enviar una carta a la con-
sellera, no soluciona res; la passivi-
tat escandalosa del govern és molt 
greu perquè no vol destinar ni un 
euro a resoldre aquests problemes, 
salvar vides i evitar patiments”, as-
senyala l’escrit. Malgrat que els ser-
veis sanitaris no són competència 
municipal, el Grup considera que el 
consistori hauria de cobrir els dèfi -
cits existents | LR

El Grup de Medi 
Ambient reclama al 
govern que cobreixi 
els dèfi cits sanitaris

Un camió de gran tonatge aparcat al carrer Can Tapioles, a l’inici del 
terme municipal de Ripollet, es va cremar el 3 d’octubre a causa d’al-
guna avaria del sistema elèctric, segons fonts de la Policia Local, que 
es va fer càrrec de l’operatiu de seguretat. Quatre dotacions de bom-
bers de la Generalitat van intervenir en l’extinció de les fl ames, que van 
provocar una gran fumera de color negre visible des de diversos punts 
del municipi. El conductor del camió, que ja havia descarregat la seva 
mercaderia, va resultar il·lès, tot i que estava dintre de la cabina en el 
moment de començar l’incendi | SA

SUCCESSOS

Espectacular incendi d’un camió trailer entre 
els termes municipals de Montcada i Ripollet

Els alcaldes de Montcada, Laura 
Campos (ICV-EUiA); Cerdanyo-
la del Vallès, Carles Escolà, i el 
de Ripollet, José Maria Osuna  
–tots tres a la imatge–, han en-
viat una carta a la consellera de 
Salut, Alba Vergés, sol·licitant 
una reunió per tractar diferents 
qüestions relacionades amb les 
polítiques públiques de salut 
que afecten directament els tres municipis. Els edils han traslladat a la con-
sellera la seva inquietud pel retard en les inversions en polítiques públiques 
de salut i es mostren preocupats, entre d’altres qüestions, pel descens de 
nombre de professionals a l’atenció primària, el tancament estival de CAPs, 
l’augment de les llistes d’espera per a especialistes i intervencions o el 
col·lapse de les urgències a l’Hospital de Sabadell. Els alcaldes també volen 
aprofi tar la reunió per demanar informació sobre els plans del Departament 
de Salut en relació al projecte de construcció de l’Hospital Ernest Lluch, una 
reivindicació històrica dels tres municipis | LR

SANITAT
Montcada, Cerdanyola i Ripollet expressen la seva 
preocupació pels retards en inversió sanitària
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Sota el lema ‘Recuperem els nos-
tres drets’, la Federació d’AV de 
Montcada organitza el 21 d’octubre 
una jornada reivindicativa amb ac-
tivitats per a la canalla, balls i una 
fi deuà popular. Els tiquets es po-
den comprar a les entitats veïnals 
al preu de 3 euros. La jornada tin-
drà lloc davant del pavelló Miquel 
Poblet, d’11 a 18h | LR

La Favmir centra 
la seva festa 
reivindicativa anual 
en la recuperació 
de drets perduts

Una delegació local formada per 13 persones, entre les quals estava 
el regidor de Medi Ambient del consistori, José Domínguez (Círculo), 
i l’advocat de la Plataforma Antiincineració de Montcada i Reixac, Al-
bert Calduch, van participar al VIIIa Trobada de la Coordinadora Estatal 
contra la crema de residus a incineradores i cimenteres que es va fer a 
Ponferrada (Lleó) els dies 12 i 13 d’octubre. Segons ha explicat el pre-
sident de l’AV Can Sant Joan i portaveu de la Plataforma montcadenca, 
José Luis Conejero, l’experiència ha estat molt enriquidora: “Cada ve-
gada som més els col·lectius que participem en aquestes trobades i 
això ens dona forces i ens anima a continuar la nostra lluita contra 
la incineració”. La Plataforma local va ser una de les cinc que al 2009 
va fundar la Coordinadora estatal juntament amb Bierzo Aire Limpio, 
Ecologistas en Acción, Toledo Aire limpio i Aire Net, de Sant Feliu de 
Llobregat. Avui dia ja n’hi ha més d’una trentena de col·lectius afegits. 
En la vuitena trobada estatal, organitzada per Bierzo Aire Limpio, van 
participar científi cs experts en incineració, metges, advocats i tècnics 
de diferents administracions.
Després de dues jornades de treball en què s’han fet ponències, taules 
rodones i reunions en equip, la Coordinadora va redactar un comunicat 
en què reafi rma en el seu rebuig a la incineració i a la coincineració de 
residus entenent que “és perjudicial per a la salut de les persones i el 
medi ambient i econòmicament insostenible”. L’escrit també afegeix 
que la crema de deixalles contribueix al canvi climàtic “és una font 
d’energia bruta i inefi cient a més d’una estafa” i ho argumenta dient 
que els suposats benefi cis econòmics de la incineració “són clarament 
defi citaris per a l’Estat i la societat, si es tenen en compte els costos 
ambientals i socials derivats de la contaminació que genera”.

ACTIVISTME MEDIAMBIENTAL
La Plataforma local, present a la VIII trobada de la 
Coordinadora estatal contra la crema de residus
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La Coordinadora assenyala especialment la crema de residus a cimen-
teres com un perill per a la salut i, d’acord amb dos estudis recents –un 
dels quals de l’Institut de Salut Pública Carles III (Madrid)– assegura 
que la mortalitat per càncer és més elevada als municipis situats en un 
radi de 5 quilòmetres al voltant d’aquest tipus d’indústries. Per aquest 
motiu, el col·lectiu exigeix a les administracions que prohibexin aquesta 
pràctica i desenvolupin alternatives per produir energies netes i gestio-
nar els residus basades en la reducció, la reutilització i el reciclatge. La 
Coordinadora acaba el seu manifest instant les autoritats locals a apos-
tar pel residu 0 com a única estratègia i fent una crida a la ciutadania 
perquè faci un consum responsable, defugint dels materials d’un sol ús, 
i es mobilitzi en contra dels projectes que atemptin contra la salut, tot 
castigant els partits que els promoguin.

Oposició al projecte de Barcelona. D’altra banda, la Plataforma Antiin-
cineració local s’ha afegit al manifest signat per entitats veïnals i eco-
logistes de Barcelona en contra al fet que l’electricitat generada a la 
incineradora del Besòs sigui comercialitzada per l’Ajuntament barceloní 
com si fos renovable | PA

A partir del 24 d’octubre i fi ns al 8 
de novembre inclòs, es mantindrà 
obert el període per votar les tres 
millors propostes dels pressupos-
tos participatius. Els participants 
podran atorgar 5 punts a la pri-
mera opció, 4 a la segona i 3 a la 
tercera, per ordre de preferència.
Finalitzat el termini de votacions, 
s’ordenaran les propostes de 
major a menor nombre de vots. 
Aquelles que hagin obtingut una 
puntuació més alta, fi ns a esgotar 
la quantitat de 250.000 euros, se-
ran incloses per a la seva execu-
ció en la planifi cació d’actuacions 
municipals per a l’any 2019 | LR

Termini decisiu per 
triar els projectes 
guanyadors dels 
nous pressupostos 
participatius

L’activitat es farà el diumenge 21 
d’octubre, de 10 a 13.30h, amb 
sortida des del carrer Reixac, al 
camí cap a la font de la Mitja Cos-
ta, i té com a objectiu l’eliminació 
d’espècies invasores que produei-
xen impactes negatius sobre la 
biodiversitat natural de la zona. 
Els interessats a participar s’han 
d’inscriure a través del correu acti-
vitats@acer-associacio.org | LR

Sortida d’ACER 
per retirar espècies 
invasores del Turó
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MARATÓ DE DONACIÓ DE SANG
La Casa de la Vila acollirà la quinzena edició 
de la jornada solidària, organitzada pel Banc 
de Sang i Teixits amb el suport de l’Ajuntament 

L’Ajuntament ha començat a posar 
fi l a l’agulla per dissenyar un pla 
d’actuació que tingui en compte les 
necessitats de la gent gran a curt i 
llarg termini, donat que actualment 
un 15% de la població local té més 
de 65 anys i la previsió és que, 
en els propers 30 anys, la xifra es 
dupliqui. Amb aquest objectiu, el 
municipi ha posat en marxa el pro-
jecte ‘Montcada, ciutat amiga’, una 
iniciativa municipal que compta 
amb el suport de la Diputació i la 
Generalitat i que s’emmarca en la 
Xarxa Ciutats Amigues de la Gent 
Gran promoguda per l’Organit-
zació Mundial de la Salut (OMS) 
destinada a impulsar polítiques 
d’envelliment actiu.
“Al juliol del 2017 ens vam afegir 
a aquesta iniciativa no només 
des d’un punt de vista formal, 
sinó amb la voluntat d’imple-
mentar actuacions concretes”, va 
explicar la regidora de Ciutadania, 
Mónica Martínez (ICV-EUiA), 
l’1 d’octubre durant la presenta-
ció d’un avenç de la diagnosi que 
està elaborant la 
consultora Spora 
Sinèrgies per veu-
re què li falta al 
municipi per ser 
amable i integra-
dor amb les per-
sones de més edat. 
Per detectar aquestes necessitats, 
s’han creat grups de debat i discus-
sió formats tant per gent gran com 
per tècnics de diferents àmbits en 
què s’han tractat qüestions com els 
espais lliures, el transport, l’habitat-
ge, el respecte a les persones grans, 
l’oci, la comunicació, els serveis so-
cials i la salut, entre d’altres. Un cop 
enumerades les mancances que cal 

pal·liar, ara s’iniciarà una segona 
fase de la diagnosi que consisteix a 
fer un altre fòrum participatiu pre-
sencial –limitat a una trentena de 
persones que s’hauran d’inscriure 
prèviament– i un de virtual en què 
es debatran propostes de solució 
als problemes plantejats. El resultat 
defi nitiu de l’estudi es presentarà al 
desembre.

Valoracions. L’alcaldessa, Laura 
Campos (ICV-EUiA), va agrair 
la col·laboració de la Diputació 
de Barcelona per poder tirar 
endavant el projecte i als parti-
cipants –veïns i tècnics– la seva 
implicació. “Encara hi ha molta 
feina a fer per tenir una ciutat 
amable amb la gent gran i l’en-
velliment no es vegi com un 
problema sinó com un valor”, 
va dir Campos. 
Per la seva banda, Lluís Berrio, 
tècnic del Servei de Suport a Pro-
grames Socials de la Diputació, 
va assenyalar que un dels prin-
cipals objectius dels programes 
adreçats a l’envelliment actiu és 

“canviar la 
mirada en-
vers les per-
sones grans i 
acabar amb 
la discrimina-
ció per qües-
tions d’edat”. 

L’acte de presentació del programa 
‘Montcada Ciutat Amiga’ també 
va incloure la presentació de les 
activitats d’aquest mes d’octubre 
en commemoració del Dia Munci-
al de la Gent Gran i la conferència 
‘Humor per a l’esperança’, a càrrec 
del professor del programa uni-
versitari per a gent gran de la 
Universitat Ramon Llull Enric 

Benavent. Una altra de les acci-
ons que l’Ajuntament prepara en 
suport a la gent gran és una guia 
per prevenir els maltractaments 
que es presentarà públicament a 
fi nal de novembre. 

Altres actes. La plaça de l’Església 
va acollir el 6 d’octubre la Mostra 
de l’Envelliment Actiu en el marc 
de les activitats per celebrar el Dia 
Internacional de la Gent Gran. La 
festa va incloure un tastet de les ac-
tivitats que es fan als dos casals de 
la ciutat i la lectura d’un manifest 
en defensa dels drets del col·lectiu. 
D’altra banda, l’endemà una cin-
quantena de persones va participar 
a la tercera caminada intergenera-
cional entre la plaça de l’Església i 
el parc de la Llacuna, on es va fer 
una masterclass de ioga i tai-txí.  El 
programa fi nalitzarà el cap de set-
mana del 20 i 21 d’octubre amb la 
Festa de l’Envelliment Actiu al pa-
velló Miquel Poblet i un espectacle 
de cabaret al Teatre Municipal.

Pilar Abián | Montcada

Es faran un fòrum 
presencial i un altre de 
virtual per recollir les 
opinions del veïnat

La plaça de l’Església va acollir el 6 d’octubre la Mostra de l’Envelliment Actiu, amb un tastet de les activitats que es fan als dos casals de la ciutat
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ENVELLIMENT ACTIU

L’Ajuntament, amb el suport de la Diputació i la Generalitat, prepara un pla per aplicar les millores que demanda el col·lectiu

Primeres passes per fer de Montcada 
una ciutat amiga de les persones grans

Els tècnics i les autoritats van presentar el projecte en un acte a la Casa de la Vila l’1 d’octubre
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Concurs per escollir el logo del projecte
L’Ajuntament ha convocat un con-
curs per a la creació d’un logotip 
representatiu del projecte ‘Montca-
da, Ciutat Amiga de la gent gran’. 
Les persones interessades poden 
presentar la seva obra fi ns al 9 
de novembre. En persona, es pot 
deixar el disseny als dos casals 
de gent gran, al Kursaal, als cen-
tres cívics l’Alzina, Can Cuiàs i La 

Ribera, la Casa de la Vila o l’edifi ci 
de l’Ajuntament. Per Internet, cal 
adreçar la proposta abans de les 
24h del 9 de novembre, a l’adreça 
electrònica participaciociutadana@
montcada.org. El premi està dotat 
amb 500 euros i el veredicte i lliu-
rament de guardons es farà públic 
al desembre. Les bases es poden 
consultar a montcada.cat  | SA
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L’Ajuntament i els Amics dels 
Clàssics de Montcada organitzen 
la sisena edició de la Fira d’auto-
mòbil i concentració de vehicles 
clàssics i esportius, que tindrà 
lloc el 28 d’octubre, davant del 
pavelló municipal Miquel Poblet 
i als terrenys de les antigues pis-
tes d’atletisme. El certamen aco-
llirà una mostra de vehicles nous 
i de segona mà, a més de punts de 
venda de productes relacionats 
amb el món del motor. També hi 
haurà activitats per a la canalla, 
una mostra de trens en miniatu-
ra i un circuit de seguretat viària, 
organitzat per la Policia Local. 
Per la seva banda, l’Ajuntament 
tindrà una zona destinada a 
promocionar el vehicle elèctric. 
Sota l’eslògan ‘L’administració es 
posa les piles’, el consistori farà 
una mostra de la fl ota dels cotxes 
elèctrics dels diferents ens supra-
municipals i de la xarxa de punts 
de recàrrega elèctrica al munici-
pi. El president de l’Àrea Econò-
mica, Óscar Gil (ICV-EUiA), ha 

afi rmat que “l’objectiu és con-
solidar aquesta fi ra i donar a 
conèixer les empreses i comer-
ços relacionats amb el món del 
motor i, a la vegada, continuar 
creixent amb la concentració 
de cotxes clàssics, que ja s’ha 
convertit en un veritable refe-
rent al Vallès”. A la fi ra també hi 
haurà una exposició de vehicles 
d’entitats, emergències i cossos 
de seguretat. D’altra banda, els 
Amics dels Clàssics realitzaran 
un homenatge a un dels conduc-
tors del Travimo, Paco Beltrán. 

També hi haurà la concentració de vehicles clàssics

La Fira de l’Automòbil 
es farà el 28 d’octubre

SISENA EDICIÓ

Sílvia Alquézar | Redacció
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La Fira de l’Automòbil atrau molt públic

‘MIRA MIR’

Montcada acollirà el 19, 20 i 21 
d’octubre la primera edició del 
festival MIRA’MiR, una inicia-
tiva municipal que aplegarà un 
total de 25 artistes que, durant 
tot el cap de setmana, pintaran 
els seus murals a les columnes 
de l’autopista C-33, a Montca-
da Nova. “Volem transformar 
aquest espai gris i sense vida 
que divideix la nostra ciutat 
en una immensa galeria d’art 
a l’aire lliure”, ha comentat l’al-
caldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA). 
Els artistes seleccionats d’un total 
de 40 muralistes que s’han pre-
sentat per participar en el certa-
men són Ache Rodríguez, Alba 
Bla, Bastián Prendes, Daniel Tho-
màs, Danny Rumbl, El Niño de 
las Pinturas, Gomad, Harry Bo-
nes, Hono, Joel Arroyo, Kinmx 
Kathrina, Limbo, Maga, Nana, 
Nove Noel, Oriol Arumí, Reb, Sergi 
Bastida, Slim Art, Taker One, Tim 
Marsh, Txemy, Urih, Werens 
i Xvaliente.  El medi ambient és el 

fi l conductor del festival. A cada 
obra haurà d’aparèixer un infant 
com a símbol de la humanitat i 
un animal en representació de la 
natura, a més d’incorporar fauna 
representativa del riu Besòs. 

Programa. El festival comptarà 
amb activitats culturals i lúdiques. 
Divendres, hi haurà ambien tació 
musical a càrrec de tres DJ de 
Montcada i l’endemà, dia 20, con-

certs a càrrec de Raquel Lua, Na-
meless, Paula Peso, The Articho-
kes i Lil Rússia. Durant els tres 
dies també hi haurà un mercat 
d’artesania, un espai gastronòmic 
amb una desena de parades food 
tracks i un servei de bar gestionat 
per una entitat local. Pel que fa a 
l’espai tallers, les activitats s’adre-
çaran a la població infantil i juve-
nil, destacant un taller de pintura i 
uns jocs gegants a la plaça Gaudí.

El festival, del 19 al 21 d’octubre, també inclourà tallers, música i gastronomia 

Un total de 25 artistes donaran color 
a les columnes de l’autopista C-33

No es podrà estacionar a l’aparcament situat sota l’autopista C-33 fi ns al 21 d’octubre a la nit

SÍ
LV

IA
 A

LQ
U

ÉZ
AR

Sílvia Alquézar | Redacció

L’Ajuntament organitzarà el 17 
de novembre la primera edició de 
‘Tastajocs’, una jornada dedicada 
al joc i les joguines, que tindrà 
lloc al pavelló Miquel Poblet, d’11 
a 14h i de 16 a 19h, amb motiu 
del Dia Internacional pels Drets 
dels Infants, que es commemora 
el 20 de novembre. La iniciativa 
pretén ser un espai on promocio-
nar, conscienciar i fer una mirada 
enrera del joc i la joguina en la 
vida de la canalla al llarg de la 
història i de les diferents cultures. 
“L’objectiu és donar continuïtat 
al projecte, que cada any tindrà 
com a eix central el joc i les jo-
guines, però des de vessans di-
ferents”, va comentar l’alcaldes-
sa, Laura Campos (ICV-EUiA), 
durant la presentació de la fi ra, 
el 17 d’octubre a l’Ajuntament, 
en un acte al qual també van as-
sistir la presidenta de l’Àrea Soci-
al, Mar Sempere (Círculo), i les 
regidores d’Educació, Infància 
i Joventut, Jessica Segovia, i de 
Ciutadania, Mónica Martínez, 
ambdues d’ICV-EUiA.

Dos espais. La fi ra comptarà amb 
una zona d’exposicions sobre 
jocs i joguines antigues per co-
nèixer la seva evolució al llarg 
de la història. També hi haurà 
un espai destinat al joc i l’expe-
rimentació, amb propostes molt 
variades com jocs gegants amb 
el personatge de Tintin com a 
protagonista, jocs de cartes so-
bre la inclusió i joguines tradici-
onals i d’arreu del món, a més 

de diferents tallers i actuacions 
musicals. “Volem que la jor-
nada sigui un espai de joc fa-
miliar i intergeneracional”, va 
manifestar Sempere, qui va des-
tacar que el projecte és fruit del 
treball transversal dels diferents 
departaments de l’Ajuntament. 
La Fira també compta amb la 
col·laboració d’empreses, entitats 
i particulars amb la cessió de ma-
terial i joguines antigues.

La primera edició de la fi ra del joc i la joguina es va presentar el 17 d’octubre a l’Ajuntament

Sílvia Alquézar | Redacció

CICLE SOBRE ELS DRETS HUMANS, MIGRACIÓ I REFUGI

La jornada es desenvoluparà el 17 de novembre al pavelló Miquel Poblet

L’Ajuntament presenta ‘Tastajocs’, 
una fi ra dedicada al joc i la joguina

SÍ
LV

IA
 A

LQ
U

ÉZ
AR

Montcada Solidària destinarà els diners a diferents projectes

El festival solidari recull 
més de 3.500 euros

Els Castellers van fer un pilar amb la pinya formada pels grups que van actuar al festival
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Amb el lema ‘Construïm un 
món sense fronteres’, l’entitat 
Montcada Solidària va reunir 
el 29 de setembre prop de 300 
espectadors al Teatre Municipal 
de Montcada en el festival per 
recaptar fons per a projectes de 
suport a les més de 10.000 perso-
nes que viuen al campaments de 
refugiats de Moira, a l’illa grega 
de Lesbos. La quantitat recapta-
da, entre la venda d’entrades i 

les aportacions a la fi la zero, ha 
superat els 3.500 euros. 
Montcada Solidària ha valo-
rat positivament l’experiència 
i ha fet un agraïment especial a 
l’Ajuntament pel seu suport en 
l’organització i a les entitats par-
ticipants, destacant la implicació 
del teixit cultural de la ciutat com 
un valor afegit per garantir l’èxit 
de la iniciativa, que s’ha plantejat 
repetir l’any vinent donat la bona 
acollida de la primera edició.

Laura Grau | Pla d’en Coll



152a quinzena | Octubre 2018 15Publicitat



16 2a quinzena | Octubre 201816 Societat

La Marató de donació de sang 
2018 a Montcada es farà el 22 
d’octubre a la Casa de la Vila, de 
9 a 21h. L’acte l’organitza el Banc 
de Sang i Teixits, amb la col-
laboració de l’Ajuntament, l’as-
sociació de donats de sang, Creu 
Roja i l’AV Font Pudenta-Munta-
nyeta, que hi participa amb una 
xocolatada, a la tarda. Enguany, 
el seu lema és ‘L’experiència de 
la donació’, que compara partici-
par-hi amb les caixes regal d’ex-
periències que s’han popularitzat 
en els darrers anys, tot destacant 
la solidaritat i la gran utilitat que 
suposa donar sang. 

Novetat. En aquesta edició, tot-
hom que prengui part a la Ma-
rató rebrà un missatge al seu 
telèfon mòbil per indicar-li el 
moment exacte en què la seva 
sang s’enviarà a un hospital. El 
missatge via SMS té com objec-
tiu millorar l’experiència i que 
el donant tingui més informació 
sobre el destí de la col·laboració. 

Per ser donant, cal tenir més de 
18 anys, pesar un mínim de 50 
quilos i no estar embarassada. La 
sang és imprescindible en moltes 
intervencions quirúrgiques i per 
curar diverses malalties. De cada 
donació se’n benefi cien almenys 
tres persones, ja que se n’obte-
nen concentrats d’hematies, pla-
quetes i plasma. Durant l’any, els 
homes poden donar sang 4 cops 
i les dones, 3.

La jornada tindrà lloc el 22 d’octubre, a la Casa de la Vila

Nova edició de la Marató 
de donacions de sang

Sílvia Alquézar | Redacció
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La Marató de sang arriba a la quinzena edició

SOLIDARITAT

L’entitat Sin teta hay paraíso ha tan-
cat les inscripcions per a la tercera 
edició de la cursa-caminada soli-
dària Pink Run MiR, que tindrà 
lloc el 21 d’octubre, amb totes les 
places exhaurides. “Estem molt 
contentes perquè hem arribat 
a les 1.200 persones inscrites”, 
ha comentat Manuela Muñoz, 
de l’entitat local, que treballa per 
ajudar les dones amb càncer de 
mama. Els diners recollits es lliura-
ran al departament d’oncologia de 
l’hospital de la Vall d’Hebron, que 
invertirà l’aportació econòmica en 
la investigació de la biòpsia líqui-
da en sang, la prova que permet 
determinar el tipus de tumor amb 
només una anàlisi. 
 
El programa. La cursa, de 3 quilò-
metres, començarà davant del pa-
velló Miquel Poblet, a les 10.30h. 
Mitja hora abans hi haurà una 
sessió de zumba a càrrec dels mo-
nitors Jesús Claramón i Giovanna 
Hervás. L’esdeveniment compta 
amb la col·laboració de l’Ajunta-

ment i la Joventut Atlètica Mont-
cada. La prova comptarà amb as-
sistència de l’adjunt a gerència de 
l’Hospital de la Vall d’Hebron-Ins-
titut d’Oncologia, Sergi Cuadrado, 
i els oncòlegs Marta Capelán i San-
tiago Escrivà, a més de les autori-
tats municipals. En acabar la cursa, 
es farà entrega dels premis als tres 
primers classifi cats en la categoria 

masculí i femení i es lliurarà un 
xec amb els diners recaptat en la 
iniciativa. Les samarretes de la 
cursa es podran recollir el dia 20, 
de 14 a 20h, a Montcada Aqua. 
D’altra banda, amb motiu del 
Dia Mundial contra el Càncer de 
Mama, l’església de Santa Engrà-
cia s’il·luminarà de color rosa, del 
19 al 21 d’octubre.

La cursa solidària es farà el 21 d’octubre davant del pavelló Miquel Poblet

La Pink Run tanca les inscripcions 
amb totes les places exhaurides

Manu Muñoz, Marga Rodríguez, Loreto Gutiérrez i Sole Turpín van crear l’entitat Sin teta al 2013
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Sílvia Alquézar | Redacció

La secció local de l’Associació 
Espanyola contra el Càncer 
(AECC) organitza el 30 d’oc-
tubre una xerrada sobre la leu-
cèmia, al local de l’AV de Font 
Pudenta-Muntanyeta. La con-
ferència anirà a càrrec de Josep 
Maria Segalés, metge especialista 
en hematologia i hemoteràpia 
de l’Hospital Dos de Maig, de 
Barcelona. D’altra banda, amb 

motiu del Dia Mundial contra el 
Càncer de Mama, que es com-
memora el 19 d’octubre, l’entitat 
va organitzar el dia 17 una cam-
panya per recollir fons destinats 
a la investigació i el suport de 
les persones afectades. L’AECC 
va instal·lar una carpa a la plaça 
Lluís Companys i una altra da-
vant de la Casa Vila per recaptar 
donatius i vendre productes pro-
mocionals de l’associació.

La conferència l’impartirà el metge Josep Maria Segalés

Xerrada sobre la leucèmia 
a l’AV de la Font Pudenta

AECC

Sílvia Alquézar | Redacció
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L’AECC va instal·lar el 17 d’octubre una carpa a la plaça Lluís Companys per recaptar diners

NOVETAT

Un grup de famílies del munici-
pi ha posat en marxa aquest curs 
una nova entitat amb el nom de 
Lucina –la deessa romana dels 
parts–, amb l’objectiu de pro-
moure activitats adreçades a fa-
mílies amb infants de 0 a 5 anys. 
“Volem proposar iniciatives 
que puguin compartir els pares 
amb els seus fi lls”, ha indicat 
Amparo Lebrero, una de les ma-
res impulsores del projecte. 

Programa. La nova entitat ha 
elaborat un calendari d’activi-
tats fi ns a fi nal d’any que inclou 
tallers, xerrades i espais de jocs, 
entre d’altres. La primera pro-
posta va consistir en un taller de 
cosmètica natural, al Casal Cívic 
de Montcada i la propera serà 
una sessió de dansa en família, 
el dia 20, a l’escola GrisDance 
(11h). L’endemà hi ha previst 
un vermut al Casal Cívic on els 
infants disposaran d’un espai de 
joc lliure. “Animem les famílies 
a fer-se sòcies i a participar a les 
activitats”, ha comentat Lebrero.

Lucina ha arrencat aquest curs amb un programa d’activitats molt variat

Neix una nova entitat adreçada a 
famílies amb infants de 0 a 5 anys

Algunes de les mares impulsores de Lucina, amb els seus infants, en una de les activitats
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Sílvia Alquézar | Redacció
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DISTINCIÓ AL GRUP DE 
DONES DE CAN CUIÀS
La Generalitat reconeix 
la tasca de l’entitat 
amb motiu del seu 25è 
aniversari, en un acte fet
el 8 d’octubre al Liceu

La consellera de Presidència i portaveu del govern, Elsa Artadi, 
i la presidenta de l’Institut Català de la Dona, Núria Balada, van 
presidir l’homenatge a les 50 entitats de dones de Catalunya 
que aquest any i el passat van celebrar un quart de segle en 
defensa de la igualtat entre gèneres. A l’acte van assistir una 
delegació del Grup de Can Cuiàs i l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA). “Ha estat un acte molt especial ja que, tot i que 
portem 25 anys de lluita, aquests reconeixements ens donen 
energia per continuar treballant”, ha comentat la presidenta de 
l’entitat, Carolina Izquierdo | SA 

.....també és notícia..................................
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Taller per il·lustrar els 
microrelats premiats al 
‘Dones veu a les dones?’
La Regidoria d’Atenció a la Dona 
i Polítiques d’Igualtat i Can Tauler 
organitzen un taller d’il·lustració, 
a càrrec de l’artista Dany Tabas-
co. L’activitat pretén que el jovent 
s’encarregui d’il·lustrar els micro-
relats guanyadors de les quatre 
edicions del certamen ‘Dones veu 
a les dones?’, organitzat per l’Ajun-
tament. El taller, gratuït, tindrà lloc 
tots els divendres de novembre i 
desembre a Can Tauler, de 18 a 
20h. Els dibuixos i els textos es 
publicaran en un llibre que veurà 
la llum l’abril del 2019, coincidint 
amb la publicació del veredicte 
del 5è concurs literari | SA

Kariatydes refl exiona sobre el feminisme
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L’entitat feminista Kariatydes va organitzar el 18 de setembre a la 
plaça de l’Església una assemblea oberta per refl exionar sobre el 
feminisme i les situacions d’opressió sobre les dones. Durant la 
trobada, les persones assistents van fer un mural amb frases, foto-
grafi es i dibuixos sobre la seva visió del feminisme | SA

La 26a Mostra de fi lms 
de Dones arriba a 
Montcada i Reixac
En el marc de l’Escola Feminista, 
l’Auditori Municipal projectarà el 
23 d’octubre (18.30h) el docu-
mental ‘Comandant Arian’, dirigit 
per Alba Sotorra, qui ha confi rmat 
la seva assistència a l’acte. El fi lm 
explica la història de dues dones 
sirianes de 30 anys que en fa 15 
que viuen en guerra. Són les co-
mandants de l’exèrcit que més 
èxits ha conreat en la lluita contra 
l’Estat Islàmic al nord de Síria, les 
Unitats en Defensa de la Dona. La 
pel·lícula explora les motivacions 
de la seva lluita desesperada com 
a únic camí cap a la llibertat en 
una societat patriarcal | SA 

Oberta la inscripció als 
nous tallers del Casal 
Cívic de Montcada 
L’equipament de la Generalitat ubi-
cat al parc Salvador Allende oferta 
noves activitats obertes a tota la 
població. El Casal iniciarà a partir 
del 19 d’octubre tallers de pintu-
ra, cuina freda per a festes, dansa 
oriental, rehabilitació del sòl pelvià, 
mindfulness, tallers en família, an-
glès per a viatjar, guarniments de 
Nadal, trobades amb valor, gòspel, 
zumba per a joves, relaxació guia-
da, música i meditació, i teràpies 
naturals. Les inscripcions es poden 
fer al Casal Cívic fi ns al 23 d’octu-
bre. També hi haurà dos monogrà-
fi cs titulats ‘Per què som com són?’ 
i ‘Com avançar en les difi cultats’ | SA

SISENA EDICIÓ

La sisena edició de la Jornada 
Gastronòmica va batre rècord 
d’assistència, amb més de 2.500 
visitants durant els dos dies que 
es va celebrar, el 6 i 7 d’octubre al 
carrer Guadiana. Enguany, van 
participar els establiments Forn 
Oliveras, Alimentació Susana, La 
Poma, Déja Vu, La Descarada, 
Manhattan, Cafè Colon, Mada-
me Dessert, Top Hat i Catavins, 
que van oferir tapes, plats i begu-
des a preus econòmics. 

Valoracions. La fi ra és una inici-
ativa de l’Associació Gastronò-
mica Reixac, amb el suport de la 
Regidoria de Comerç de l’Ajun-
tament. Des de l’entitat, s’ha 
fet una valoració molt positiva 
d’aquesta edició, la més partici-
pativa de la seva història. “Ha 
estat un gran èxit i volem agra-
ir a la ciutadania la seva par-
ticipació”, ha comentat la seva 
portaveu, Yari Rey, del restau-
rant Manhattan, qui ha avançat 
que els organitzadors ja han co-

mençat a preparar la jornada de 
l’any vinent, que es farà el 5 i 6 
d’octubre. L’entitat vol introduir 
alguns canvis per tal d’oferir un 
millor servei a la clientela. El seu 
objectiu és reduir el temps d’es-
pera en la compra dels tiquets i la 
recollida de plats, així com ampli-

ar l’espai de menjador, amb més 
taules i cadires, prioritzant una 
zona amb ombra per a famílies 
amb infants.”La jornada gastro-
nòmica és una proposta plena-
ment consolidada en el calen-
dari d’activitats al municipi i, 
per tant, per a nosaltres és molt 

important que el públic trobi 
el màxim comfort possible”, ha 
manifestat Rey. 
L’associació Gastronòmica Reixac 
és una entitat local que agrupa 
establiments del municipi relacio-
nats amb el món de la restauració 
i d’altres sectors de l’alimentació.

La fi ra, organitzada per Gastronòmica Reixac, va tenir lloc el 6 i 7 d’octubre al carrer Guadiana

La Jornada Gastronòmica bat el rècord 
d’assistència amb més de 2.500 visitants

El bon temps durant tot el cap de setmana va contribuir a l’èxit de la Jornada Gastronòmica, que va atraure un nombrós públic
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Rafa Jiménez | Montcada

Comerç organitza un 
taller per fer un bon 
aparador de Nadal

El consistori oferirà els dies 24 i 
30 d’octubre un taller d’aparado-
risme, amb el nom ‘Fes brillar el 
teu comerç per Nadal’. L’activitat 
tindrà lloc de 14 a 16h, a la Casa 
de la Vila. L’objectiu d’aquesta 
formació és aportar idees als co-
merciants per tal de crear un es-
pai nadalenc més original i diver-
tit. La inscripció és gratuïta i les 
places són limitades i s’atorgaran 
en funció de l’ordre d’inscripció. 
Per apuntar-s’hi, els comerciants 
han d’enviar un correu electrònic 
a l’adreça comerc@montcada.
org | SA

Bona acollida de 
la ‘Botiga al carrer’
Montcada Centre Comerç va orga-
nitza el 5 d’octubre una nova edició 
de la Botiga al carrer. Els comer-
ciants participants van fer ofertes 
especials i van dinamitzar la tarda 
amb dues atraccions infl ables per a 
la canalla | SA

M
CC

Els infl ables van atraure molta canalla



18 2a quinzena | Octubre 201818

Grups municipals
laveu.cat/latevaveu

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als grups municipals, cadascun d’ells disposa d’aquest espai mensual per referir-
se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir 
la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de 
basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confrontació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. 
En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Óscar Gil

Des del PSC de Montcada i Reixac no deixem de treballar per 
aquesta fi ta, amb els mitjans de què disposem i amb la col-
laboració inestimable dels nostres grups parlamentaris. El 5 
d’octubre ens vàrem trobar amb la nostra diputada Lidia Guinart 
per preparar la reunió amb els grups parlamentaris, que es va 
fer posteriorment a la mantinguda pel nostre Ajuntament al Ministeri de Foment, el 10 d‘octubre. 
A aquesta reunió amb els grups hi va assistir una representació del grup parlamentari socialista al 
Congrés, atenent els acords de la trobada amb la Plataforma pel soterrament. De la mateixa manera, 
també vàrem treballar amb la diputada la visita prevista pel 5 de novembre, dins del marc de les 
accions pel soterrament organitzades per la Plataforma i el nostre Ajuntament. 
Un dels fets constatats és que és imprescindible l’aprovació dels pressupostos de l’Estat per al 2019, 
donat que és en aquest proper any quan s’han d’iniciar les adjudicacions per donar compliment al 
calendari acordat, necessàries perquè el soterrament esdevingui una realitat i es comencin les obres 
a l’inici del 2020. També ha quedat palès l’endarreriment per part de la Generalitat en la presentació 
de dos dels informes necessaris, tant de les afectacions per part de l‘Agencia Catalana de l’Aigua 
com de les empreses de serveis afectats per l’obra. Volem que el soterrament arribi a bon port, s’ha 
de fer el seguiment d’aquests terminis i tothom ha de acomplir amb els calendaris.
Perquè, tot i estar a l’oposició al nostre consistori, no defallirem, no deixarem passar ni la mínima 
ocasió que se’ns presenti per posar a sobre de la taula de les administracions responsables els com-
promisos adquirits i tota la feina que encara queda per fer abans no comencin les obres.
La reivindicació i el compromís polític han de continuar vigents i més vius que mai. Nosaltres ho 
tenim clar: la defensa del soterrament de les vies és la nostra voluntat perquè també és la voluntat 
de la ciutadania de Montcada i Reixac. Continuarem exigint que es compleixin els acords i la paraula 
donada, que es repari la injustícia i que se saldi el deute amb Montcada i Reixac. 
Ja són 172 les víctimes del tren i nosaltres hem estat, som i serem compromesos amb el soterra-
ment, perquè garantir la seguretat i les vides dels nostres conciutadans és una obligació compartida 
i reivindicada pel nostre municipi.

Compromesos amb el soterrament

M. Carmen Porro

Al llarg de més de 200 dies i nits, Montcada ha om-
plert els carrers i les places de reivindicacions i llui-
tes solidàries. Hem omplert els carrers de democràcia i 
i de llibertats; hem omplert els carrers de crits plens 
de sentiments per la llibertat de Jordi Cuixart, de Jordi 
Sánchez i dels membres del govern legítim empreso-
nats i de la resta del govern a l’exili i per totes les perso-
nes que han treballat per la República i que, a dia d’avui, es veuen encausades o a l’exili. 
Crits de suport al nostre president escollit democràticament i legítim, Carles Puigdemont.
Montcada, en aquest sentit, ha estat un clar exemple de tolerància i indignació pels esde-
veniments que estem vivint.
Montcada sempre ha dit no a l’aplicació del 155 que ja hem fet fora.
Montcada diu llibertat per als presos polítics.
Montcada diu no esteu sols ni soles. 
Montcada diu ni un pas enrere. 
Montcada diu visca la República Catalana. 
Montcada diu que seguirem treballant per la vostra llibertat, això encara no s’ha acabat tot i 
tenir nou govern encapçalat pel MH Quim Torra, no s´ha acabat fi ns que estigueu tots i totes  
a casa. Ara heu tornat a Catalunya com a presos polítics, una vergonya més que no podem 
tolerar. Ús volem a casa vostra en llibertat. No oblidem! No pararem! Seguirem lluitant pels 
vostres drets i per la llibertat del nostre país.

Montcada no oblida, molts dies i nits a la presó!

Joan Carles Paredes

Des del passat mes de maig, plataformes, organitzacions de la 
societat civil, sindicats i partits, venim compartint la necessitat de 
rellançar la mobilització social de manera general, unitària i trans-
versal, començant amb accions descentralitzades en tot l’Estat 
espanyol el 24 d’octubre i donant-nos cita en una acció conjunta 
a nivell estatal el dia 27. Amb l’excusa de la crisi, i també abans, 
s’han aplicat mesures antisocials, retallades de drets socials, laborals i polítics que ens han ar-
rossegat a la precarietat i la desigualtat. Gran part de la ciutadania, les organitzacions feministes, 
sindicals, ecologistes, d’esquerres i les marees, entre d’altres, malgrat els anys de lluita i mobilit-
zació seguim veient com la situació es manté, motiu que fa que haguem d’organitzar-nos per sortir 
al carrer per canviar la situació en favor de la majoria social treballadora i els sectors populars. Els 
objectius bàsics que es reclamen a aquesta mobilització són: la redistribució de la riquesa, que 
ha d’estar al servei de la població com els impostos progressius i solidaris on paguen els que més 
tenen, la lluita contra l’evasió; una banca pública al servei de la ciutadania i l’eliminació de l’article 
135 de la Constitució; conquerir drets retallats i nous drets amb la derogació de les reformes labo-
rals i el blindatge dels drets socials a la Constitució; revertir privatitzacions del sector públic; una 
sanitat de qualitat, pública i universal; educació de titularitat i gestió pública laica i gratuïta; drets de 
l’habitatge, augmentar l’habitatge públic, paralització llei desnonaments, intervenció en mercat de 
lloguer, derogació de les reformes de les pensions i revisió de la congelació; la potenciació de la llei 
de dependència, igualtat salarial i la revalorització dels salaris. Recuperar el planeta amb un model 
energètic de gestió pública, potenciar les energies renovables, fomentar el mon rural i el respecte 
al medi ambient; la moratòria d’obres de l’AVE, l’increment d’inversions en Rodalies i regionals, etc. 
Recuperar la qualitat de vida per tenir una vida digna, amb mesures com la Renda Garantida, la 
derogació de la Llei Mordaza, la millora de les polítiques migratòries, la derogació de la llei d’estran-
geria, el tancament de CIEs, la conciliació i la corresponsabilitat en la cura i el dret a decidir de les 
dones sobre el seu cos. Us convidem a participar i a mobilitzar-nos per canviar-ho tot.

24 i 27 d’octubre, una crida a la mobilització

Mar Sempere

Opinió

L’equip de govern ja ha presentat la seva proposta d’ordenan-
ces fi scals i de pressupostos per al 2019. Encetem el debat 
des del convenciment que els pressupostos són els millors 
possibles per a la ciutat i fent, un any més, la congelació dels 
impostos més importants del municipi. Plantegem unes orde-
nances fi scals que acompanyen als veïns i les veïnes ja que, tot i que ens diuen contínuament 
que estem sortint de la crisi, la recuperació encara no arriba a la gent treballadora. Malgrat la 
delicada situació econòmica de l’Ajuntament, hem aconseguit que això no afecti el dia a dia de 
la gent, congelant els impostos. Cal entendre que el fet que no hagi afectat la butxaca dels veïns i 
les veïnes, no vol dir que la situació no sigui greu. Hem de continuar treballant. Quan vam entrar al 
govern ens vam trobar una sèrie de carències que, malgrat no estar encara del tot resoltes, s’han 
anat cobrint, fent canvis valents i afrontant la realitat de la situació de la corporació. L’alt deute de 
l’Ajuntament i la mala gestió dels romanents heretats han fet que aquest mandat hagi estat un dels 
més complicats dels últims temps. Sabíem que el repte era difícil però, així i tot, vam decidir assumir 
la responsabilitat de govern perquè sabíem que era del tot necessari un canvi. Sense les polítiques 
econòmiques del nou govern, avui la situació seria catastròfi ca. Tot i la situació complicada, hem 
aconseguit incrementar cada any de forma molt signifi cativa la despesa social del municipi, con-
vertint-nos en un referent a tot l’Estat quant a la inversió social. Proposem inversions destinades a 
millorar el dia a dia de la gent. Tornem a assumir part d’aquelles reparacions que són responsabilitat 
d’altres administracions, com és el cas de les escoles. Assumim les nostres responsabilitats i les de 
les altres administracions. Continuarem reclamant totes aquelles inversions que ens deuen i que, 
irresponsablement, no s’han executat encara: manteniment a les escoles, el nou INS Montserrat 
Miró, el soterrament de l’R2, etc. Tornem a plantejar uns pressupostos realistes, que toquen de 
peus a terra, que responen a les necessitats socials del municipi i que estan enfocats a solucionar 
aquelles coses que afecten directament la ciutadania. Aquelles petites coses que d’altres havien 
oblidat en favor de grans obres faraòniques per immortalitzar el seu nom a la història del municipi. 
Ho van aconseguir, però formant part de la història negra de la nostra ciutat.

Més inversió social
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

Montcada neta

El pasado día 12 de octubre un buen número de personas 
de Montcada i Reixac volvimos a celebrar el día de la Hispa-
nidad en Barcelona. Y lo hicimos con orgullo, con dignidad 
y con la cabeza bien alta como el pasado 8 de octubre de 
2017 cuando se celebró aquella multitudinaria concentra-
ción en la Ciudad Condal reclamando la unidad de España. 
Aquel día se vivió otro Espíritu de Ermua, algo que debería empezar a denominarse ‘Espíritu 
del 8 de octubre’. Fue muy similar a la rebelión pacífi ca ciudadana de los constitucionalis-
tas contra un nacionalismo que se tornó en violento y que acabó excluyendo y expulsando 
del País Vasco a centenares de miles de ciudadanos que no comulgaban con esas ruedas 
de molino y que no querían aceptar una desigualdad y una falta de libertad y, además, en 
ese caso, se pagaba con la propia integridad física. En Cataluña, afortunadamente, no hay 
terrorismo, aunque algunos sacan pancartas reivindicando a Terra Lliure. No hay terrorismo, 
pero hay violencia y hay confrontación en las calles. Y hay persecución de los que pensamos 
distinto por parte de un nacionalismo excluyente, que ya ha dejado de ser homologable a 
una democracia consolidada. 
El PP es la única fuerza que actualmente puede garantizar constitucional y legalmente la 
libertad de Catalunya, porque es el partido que tiene mayoría en el Congreso y mayoría abso-
luta en el Senado para exigir que se aplique de forma inmediata el artículo 155 y para hacerlo 
con la extensión sufi ciente y con las competencias en las que otros no nos dejaron entrar. 
El PP no va a tolerar que haya cárceles a medida de los golpistas, ni que haya régimen de 
visitas a la carta o una jornada de puertas abiertas en la cárcel donde están los golpistas, 
mientras el Parlamento estaba cerrado a cal y canto. Por eso, este pasado 12 de octubre 
cientos de miles de catalanes volvimos a salir a la calle con nuestras banderas españolas 
para celebrar nuestra Fiesta Nacional, la fi esta de todos, con unidad, honor y dignidad. Por-
que nosotros, los que nos sentimos catalanes y españoles, sí que tenemos estas cualidades. 
Nosotros, sí. ¡Viva la fi esta nacional!

12 de octubre. ¡Viva España! 

Eva García

Jordi Sánchez

Las fuerzas y cuerpos de seguridad del Estado han sido 
puestas en la diana por parte del separatismo desde que 
comenzó el proceso separatista que tanto daño ha hecho y 
sigue haciendo a Cataluña y a sus ciudadanos. En primer 
lugar, el secesionismo tomó como objetivo a la Guardia Civil 
y a la Policía Nacional, por llevar a cabo su trabajo durante la consulta ilegal del 1 de octubre 
del año pasado. 
Durante aquellos días, los separatistas también pusieron en la diana a la Policía Local de Mont-
cada i Reixac cuando ésta, cumpliendo con su labor, requisó material a los que trataban de 
promocionar el acto ilegal que se pretendía perpetrar. 
En las últimas semanas, estamos viendo como también los Mossos se han sumado a la lista 
de críticas e insultos de los separatistas, una vez más por llevar a cabo su trabajo que es hacer 
cumplir la ley y mantener el orden en nuestras calles, las de todos, no sólo las de unos po-
cos. Especialmente emocionantes fueron las imágenes de los Mossos aplaudiendo a la Policía 
Nacional en la Jefatura de Vía Laietana el pasado 6 de octubre. Reconociendo su labor y su 
buen hacer, el aplauso fue devuelto por los agentes de la Policía Nacional que custodiaban la 
comisaría en aquel momento.
En el último Pleno, vivimos una situación vergonzosa. Un miembro del CDR acusó a la Policía 
Local de Montcada i Reixac de falta de profesionalidad en su trabajo algo que, les reconozco, 
me indignó sobremanera. Pero más indignante fue comprobar como su responsable, la señora 
Montse Ribera (ERC), callaba ante estas gravísimas acusaciones a la Policía Local. Es intole-
rable que se anteponga la ideología a la defensa de los que se juegan su vida por defender la 
nuestra.
Desde Cs, gracias Policía Local, por vuestro trabajo y por vuestra profesionalidad. Siempre en 
deuda.

Policia Local, gracias

David Gerbolés

Un any de l’1-O

Josep Galván

Fa un any del 1-O i a Montcada i Reixac ni oblidem ni perdonem. 
És palès que qualsevol persona que gosi desacreditar el poder 
violentador i autoritari de l’Estat s’exposa a les urpes de la seva 
ira. La invasió de ‘piolins’, els setges a la Conselleria d’economia 
i a la nostra seu nacional, els empresonaments dels Jordis o 
les càrregues arreu del país per impedir el referèndum en són 
exemples clars. Malgrat unes condicions tan adverses, el poble de Catalunya va realitzar un acte de 
plena sobirania i va exercir la seva pròpia autodeterminació. A Montcada es van obrir la majoria dels 
col·legis electorals habituals, la gent s’hi va quedar a dormir i hi va organitzar activitats per tal de de-
fensar-los. Va ser, doncs, el poble organitzat el que va permetre el referèndum. L’1 d’octubre és una 
victòria popular, els montcadencs hi vam ser i vam guanyar posant-hi el cos amb fermesa i solidaritat 
per tots aquells que es volguessin expressar a través del vot, votessin pel sí o pel no. Amb un Estat en 
contra, van arribar les paperetes i les urnes: de Mas Rampinyo a Can Sant Joan. El règim del 78, així 
com el poder econòmic van tremolar i, amb la vaga general del 3 d’octubre, van acabar de trontollar. 
A Montcada i Reixac el 3-O va ser una mobilització històrica, la manifestació més gran que es recor-
da al poble, un clam per la construcció de la República i contra la violència d’Estat. Els fets succeïts 
després del referèndum: la vacil·lació en proclamar la República i la manca de desplegament un cop 
proclamada van neutralitzar la potencialitat de les accions. Això va reafi rmar que l’autoorganització 
popular segueix sent l’únic camí per garantir l’autodeterminació i els drets polítics, civils i socials. Un 
any després, l’autonomisme segueix obeint les lleis dels mateixos que exerceixen la repressió a tot el 
moviment: els presos polítics i exiliats, els CDR, etc. Acatar el marc estatal implica sotmetre’s a l’estatus 
quo on cap autodeterminació és possible; doncs l’autodeterminació és una revolució política i no pas 
un reforma d’institucions autonòmiques. Cap diàleg amb els del 155, els que volen il·legalitzar la CUP 
o les elits econòmiques de l’IBEX-35 permetrà alliberar-nos ja que només la lluita allibera. A Montcada 
i Reixac i arreu dels Països Catalans cal exercir una autodeterminació plena en tots els aspectes de 
l’organització social; trencar amb el règim del 78 i les institucions estatals; posar la vida al centre i millo-
rar les condicions de vida de la població, així com esberlar l’autoritarisme expressat en presons i exilis.

Acabem de presentar la campanya: ‘La Montcada i Reixac 
que volem és a les teves mans’. En molts punts del municipi 
ens trobem amb problemes de civisme, de neteja, de dignifi -
cació de l’espai públic. Abocaments incontrolats, defecacions 
de gossos que no es recullen, escombraries fora dels conte-
nidors, etc... 
Des de l’Ajuntament hem reforçat els serveis de neteja sense augmentar la despesa. La subs-
titució dels contenidors en superfície i la seva agrupació, posant en cada punt de recollida un 
contenidor de cada una de les 5 fraccions (paper, envàs, orgànic, vidre i rebuig) ens va  perme-
tre optimitzar i reduir els treballadors dedicats a la recollida, destinant-los a la neteja de la via 
pública. La recollida de voluminosos es realitza tres cops per setmana a cada barri. Cal trucar al 
telèfon gratuït 900 150 140, o al correu mobles.montcada@fcc.es. No s’ha d’utilitzar el punt de 
contenidors com a lloc d’abocament,  sinó deixar els mobles vells a la porta de casa al vespre, 
de 20 a 22h, havent avisat prèviament.
Netegem, però de vegades tenim la sensació que, en determinats punts, quan més netegem, 
més espai deixem per tornar a abocar deixalles. Per això hem començat aquesta nova campa-
nya de civisme. Per conscienciar la gent que una Montcada neta, amable, sostenible i endre-
çada és a les nostres mans, a les mans de tots. Sabem també que amb això no n’hi ha prou. 
Som conscients que hi ha una minoria d’incívics impermeables a les campanyes de civisme. 
Qui embruta l’espai públic, qui és incívic està sent insolidari amb la resta de ciutadans. Cal en-
dreçar i netejar. Cal educació i civisme i campanyes de conscienciació. I també, cal sancionar 
a una minoria incívica que és impermeable a les campanyes de conscienciació.
Per això, no només netegem, no només conscienciem, sinó que perseguim i perseguirem els 
incívics que no respecten la convivència. Comptem amb la col·laboració de la Policia Local, 
que ha començat a sancionar a qui fa abocaments a l’espai públic. Ser incívic i insolidari no pot 
sortir de franc. Les autoritats públiques hem de garantir la convivència en igualtat, recuperant 
l’autoritat ètica i moral dels poders públics, per una Montcada neta.

Opinió
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Accés a El Punt
Fa dies que l’accés a El Punt està 
tancat per obres i, per entrar al pàr-
quing del centre comercial, hi ha una 
desviació mal indicada que no deixa 
clar per on hi has d’accedir. Per això, 
tots els cotxes quan entren giren una 
mica i passen pel mateix accés de 
sortida. El 10 d’octubre el meu marit 
hi va anar a comprar i el van multar, 
tant a ell com a molts més cotxes, 
amb 40 euros. Hi havia 2 policies 
de trànsit en una cantonada parant i 
multant, en comptes d’indicar l’accés 
que no està senyalitzat per entrar 
correctament al recinte. Crec que és 
convenient avisar els veïns d’aquesta 
desinformació. No es culpa nos-
tra que el carrer estigui en obres i 
menys, que no estigui indicat per on 
has d’entrar a El Punt.

I. T.
Montcada

República catalana
Me da mucho que pensar que el 
día de la Diada fue un día de éxito 
¡falso! ¿Quién moviliza al personal? Y 
¿cuánto tiempo llevan preparándolo 
y esparciendo verdades o mentiras? 
Como el día del referéndum, fue una 
trampa y  una desilusión, no pongan 
excusas de la persecución del pueblo  
español. ¿Se  dan cuenta de que a 
cada oportunidad que tienen separan 

más  y más  a los catalanes? Los jui-
cios son necesarios. Si pensamos un 
poco, los que están en la cárcel es 
por asuntos graves de rebelión, casi 
un golpe de estado. En cuanto a la 
historia, tenemos que aprender pero 
es un pasado. ¿A qué país le han 
dado el visto bueno a la independen-
cia? ¡A ninguno! En una democracia 
se habla en el Parlamento, no en la 
calle mientras éste está cerrado. 
La República, las dos últimas, nos 
trajeron las guerras. Es hora de 
pensar con sentido común. Somos 
las personas las que nos complica-
mos la vida.  Pregúntese ¿de dónde 
venimos? de la nada. ¿Hacia dónde 
vamos? a la nada. Los humanos per-
tenecemos al mundo, no  el mundo 
a los humanos. Hay que  unirse no 
para estar juntos, sino  para hacer 
algo juntos. Todos somos  ignorantes, 
lo que sucede es que no todos igno-
ramos las mismas cosas. Pienso que 
la justicia es necesaria para todos. 

Pilar Palenciano
Montcada

Depuradora ruidosa
El pasado 25 de septiembre, a las 3 
de la mañana, tuve que llamar a la 
Policia Local a causa del ruido que 
emitía la depuradora de aguas del 
Besós que esá justo enfrente de mi 
casa. No es la primera vez que esto 

Contra l’exclusió
L’Ajuntament acaba d’aprovar 
el Pla d’Inclusió Social, un 
full de ruta per fi xar objectius 
i accions destinades a pal·liar 
els problemes d’exclusió que 
puguin afectar la part de la 
població més sacsejada per 
la crisi. Si bé és cert que en 
els darrers tres anys hi hagut 
una certa recuperació econò-
mica, són moltes les famílies 
que avui dia viuen al límit de 
la pobresa perquè, malgrat tre-
ballar, el sou que guanyen és 
tan esquifi t que no arriben a 
fi nal de mes. Aquesta situació, 
lluny de redrecar-se s’està cro-
nifi cant i afecta directament 
els sectors de la població que 
més pateixen la manca de re-
cursos, la gent gran i els in-
fants. És per això que cal pro-
moure actuacions i projectes 
que donin resposta a aquesta 
necessitat, perquè la inversió 
en persones té un important 
retorn social i econòmic a mig 
i llarg termini. Cada euro desti-
nat a la prevenció de l’exclusió 
paga la pena amb escreix.

Alquiler. Plaza espaciosa de párking 
en la calle Bruc. Precio: 44 euros al 
mes. Teléfono de contacto: 655 520 
401. 
En venta.  Casa adosada de plan-
ta baja en Montcada centro total-
mente reformada. Precio: 225.000 
euros. Tel. 678 886 429.
En venta. Piso recién reformado sin 
ascensor en Mas Rampinyo. Preció: 
166.700 euros. Tlf. 678 886 429.
Oferta de feina.  Es busca logope-
da per a incorporació immediata al 
centre Itaca de Montcada. Tel. 935 
724 186.
Classes. Mestra fa classes de re-
cuperació. Tel. 650 020 287.

anuncis gratuïts
Tel. 935 726 474  ae: som@laveu.cat

sucede, ya viene de lejos, aunque 
unas veces es más intenso que otras, 
por lo cual solicito al Ayuntamiento 
que haga las mediciones oportunas 
para comprobar si esta instalación 
sobrepasa los límites de decibelios 

establecidos y, en caso que así sea,  
inste a la empresa a adoptar las me-
didas oportunas para preservar el 
descanso de los vecinos.

Antonio Cabañero
La Ribera

Retrovisor: ‘El tren de Barcelona a Granollers’
El 22 de juliol de 1854 arribava el primer tren a Montcada i Reixac 
per la línia de França i procedent de Barcelona, marcant un abans 
i un després en la vida del municipi. La presència del ferrocarril va 
suposar una gran transformació per un poble eminentment rural que 
aviat va començar a rebre la visita dels estiuejants barcelonins. El pas 
de les espectaculars màquines de vapor per les vies i el trànsit de per-
sones i mercaderies a l’estació van constituir un autèntic espectacle. 
El Retrovisor d’aquest mes, al canal Youtube de Montcada Comunica-
ció, el dediquem a l’impacte que aquest transport va tenir a la ciutat.
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El fotògraf i dissenyador gràfi c 
Diego Pedra (Cornellà de Llo-
bregat, 1953) ha obtingut el pri-
mer premi de l’onzena Biennal 
de Fotografi a Ciutat de Mont-
cada que convoca l’Agrupació 
Fotogràfi ca de Montcada i Reixac 
(Afotmir) amb el suport de l’Ajun-
tament. Pedra ha estat guardonat 
pel fotomuntatge en blanc i negre 
‘De otros tiempos’, una obra que 
ja ha estat premiada en d’altres 
certamens com el prestigiós Foto-
Arte 2018 de Vitòria. La imatge 
guardonada forma part d’una sè-
rie en què l’autor rescata fi gures 
humanes d’antigues fotografi es 
de l’àlbum familiar i les col·loca 
en un fons dife-
rent, fent un salt 
en el temps i en 
l’espai. “Resulta 
entendridor do-
nar-li una altra 
vida a la foto-
grafi a antiga”, 
explica Pedra, qui reconeix que el 
resultat d’aquesta transposició “és 
inquietant i pot fer-nos pensar 
en fantasmes o esperits del pas-
sat”. El nen amb la cartera que 
apareix a la foto premiada és el 
mateix autor de petit, transportat 
per la tècnica del Photoshop a la 
sala actual d’un museu de Copen-
haguen (Dinamarca).

Trajectòria. Format a l’escola 
Massana de Barcelona, Pedra 
acumula més d’un centenar de 
premis i reconeixements en la 
seva carrera com afi cionat a la 
fotografi a –professionalment s’ha 
dedicat al món del disseny gràfi c 
fi ns a la seva recent jubilació. Ha 

estat guardonat en dues ocasions 
a la Biennal montcadenca, gua-
nyant el primer premi a la nove-
na edició (2014) i quedant segon, 
a la desena (2016). També va ser 
fundador de les revistes ‘La Cor-
tinilla’ (1986) i ‘La Fotografi a’, 
especialitzades en aquesta disci-
plina, on va assumir les tasques 
de director artístic.

Altres premiats. El fotògraf ala-
bès Óscar Manso (Vitòria, 1975) 
ha obtingut el segon premi de la 
Bie nnal amb ‘Hope’, una obra en 
blanc i negre que fa referència a 
l’esperança. El tercer premi ha 
recaigut en Joan Gil (Granollers, 
1955), veí d’Alcanar (Tarragona), 

amb l’obra ‘Fi-
nestra’. Els tres 
premis locals 
han estat per Jo-
sep Aliu, Josep 
M. Fontanet i 
Txema Lacunza. 
Els premis estan 

dotats amb 700 euros el primer, 
500 el segon, 300 el tercer d’àmbit 
nacional i 100 cadascun, els locals. 
El jurat, format per representants 
de les associacions de fotografi a 
de Berga, Igualada i Calella, va 
escollir els guanyadors entre 154 
participants que van presentar un 
total de 606 obres. “És la partici-
pació més elevada que ha tingut 
el certamen en la seva història, 
fet que demostra que és una cita 
consolidada que té prestigi en-
tre els fotògrafs”, ha dit un dels 
responsables de l’Afotmir, Ángel 
Henares. Les obres premiades i 
una selecció de les 90 fi nalistes es 
podran veure a la Casa de la Vila 
fi ns al 10 de novembre.

Cultura
laveu.cat/cultura
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III JORNADES DE CULTURA POPULAR 
Els dies 20, 21 i 28 d’octubre, Montcada viurà 
les Festes de Tardor amb castells, diables i gegants

Laura Grau | Redacció

Diego Pedra guanya 
amb el fotomuntatge 
‘De otros tiempos’
El jurat ha concedit el segon i tercer premi a l’alabès 
Óscar Manso i al tarragoní Joan Gil, respectivament

XI BIENNAL ESTATAL DE FOTOGRAFIA

‘De otros tiempos’, l’obra amb què Diego Pedra ha obtingut el primer premi de l’onzena Biennal Estatal de Fotografi a Ciutat de Montcada

El certamen bat el 
rècord de participació 
amb 154 autors i més 

de 606 fotografi es
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La fotografi a en blanc i negre d’una jove bufant pols , titulada ‘Hope’, de l’alabès Óscar Manso, ha obtingut el segon premi del certamen

‘Finestra’, del tarragoní Joan Gil, s’ha endut el tercer premi de la Biennal, per la seva composició on la dona queda integrada en el quadre
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Sandra Uve, parlant de Carol Wior, qui va patentar un tipus de vestit de bany i es va fer milionària

L’escriptora i il·lustradora San-
dra Uve (Barcelona, 1972) va 
visitar la Biblioteca Elisenda el 16 
d’octubre per presentar el llibre 
‘Supermujeres, superinventoras’, 
(Lundwerg Editores), on recull 
prop d’un centenar de dones de 
tots els temps que, a contracor-
rent, van aconseguir patentar un 

invent i conquerir la seva llibertat 
física i intel·lectual. El volum in-
clou un resum de la vida de cada 
personatge, un retrat seu amb 
aquarel·la i una reproducció de la 
patent original del seu invent.
L’activitat, adreçada a infants de 8 
a 12 anys, s’inclou en el programa 
BiblioLab, que impulsa la Xar-
xa de Biblioteques Municipals 

(XBM) amb l’objectiu de promou-
re l’accés al coneixement a través 
de l’experimentació i les metodo-
logies innovadores. Les properes 
propostes d’octubre seran un Pla-
netari Digital Familiar (el dia 29) i 
Cinema Científi c 360º (el dia 30). 
Les activitats són gratuïtes, però 
cal inscripció prèvia al telèfon 934 
925 959.

Laura Grau | Pla d’en Coll
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Dos antics amics es retroben 
després de vint anys. Quan eren 
joves, presentaven plegats un 
programa de ràdio d’humor. Els 
dos fan una juguesca al voltant 
d’un tema que els apassiona: els 
límits de l’humor. Serà capaç el 
periodista de fer a la seva dona 
la broma més forta que es pugui 
imaginar? Aquest és l’argument 
del muntatge ‘Mala broma’, que la 
companyia Sala Muntaner repre-
sentarà el 27 d’octubre al Teatre 
municipal (22h). L’obra ha estat 
nominada en la categoria de tea-
tre de petit format als 24ns Pre-
mis Butaca.

Record. Escrita per Jordi Casa-
novas i dirigida per Marc Ange-
let, aquesta comèdia negra de 85 
minuts de durada compta amb 
l’actriu Anna Sahun –que ja va 
actuar al Teatre Municipal al 
2015 amb l’obra ‘Idiota’– i els 
actors Ernest Villegas i Òscar 
Muñoz. El text porta al límit els 
tres personatges, que mostraran 
les seves fortaleses i debilitats.

La comèdia ‘Mala broma’ refl exiona 
sobre els límits de l’humor i l’amor
Anna Sahun, Ernest Villegas i Òscar López protagonitzen aquest comèdia negra

Ernest Villegas i Anna Sahun, en una escena de ‘Mala broma’, obra sobre els límits de l’humor
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La companyia La Roda versiona el clàssic de la Ventafocs i l’ambienta en un institut americà

El Teatre Municipal acollirà el 
28 d’octubre l’espectacle per a 
tots els públics ‘La Ventafocs, 
el musical amb ritme dels 50’, 
a càrrec de la companyia La 
Roda (12h). Es tracta d’una ver-
sió fresca, enginyosa i divertida 
del conte clàssic ambientada als 
anys 50 en un institut de secun-
dària nordamericà, sense deixar 
de banda els moments més ten-
dres i màgics del conte tradicio-
nal. El teló de fons de la història 

gira entorn a la igualtat d’opor-
tunitats. Segons el seu autor i 
director, Dani Cherta, “el per-
sonatge de la Ventafocs lluita 
contra corrent per demostrar 
que els drets socials comencen 
pels drets personals i posa de 
manifest que les petites accions  
individuals són fonamentals 
per encapçalar qualsevol re-
volució social”. La Roda Pro-
duccions ja va actuar al Teatre 
Municipal al 2016 amb l’obra 
‘Aladdin#thePopMusical’.

Laura Grau | Redacció

La Ventafocs, al ritme de 
la música dels cinquanta
L’espectacle de La Roda es podrà veure el 28 d’octubre

TEATRE MUNICIPAL
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Laura Grau | Redacció

Homenatge a les dones inventores
L’escriptora i il·lustradora Sandra Uve recull en un llibre més de noranta personatges

BIBLIOTECA ELISENDA
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MONTCADA A ESCENA

La companyia Tea345 
porta al Teatre Municipal 
‘El laberinto mágico’
El Trapecio farà un recital d’haikus el dia 28, a l’Auditori

El grup Tea345 representarà el 
20 d’octubre al Teatre Municipal 
‘El laberinto mágico’ (18h), una 
obra basada en una proposta 
del Centro Dramático Nacional 
a partir de les novel·les de Max 
Aub sobre la guerra civil espa-
nyola. El muntatge, estrenat a 
La Unió el passat mes de maig 
amb motiu de la Festa Major 
de Mas Rampinyo, mostra les 
vides truncades d’una àmplia 
galeria de personatges sotmesos 
a la cruel tat i el sense sentit de 
la guerra. Es tracta d’una obra 
coral amb un bon nivell inter-
pretatiu i una posada en escena 
austera, que fa refl exionar el pú-
blic sobre els drames personals 
que hi ha al darrera de totes les 
guerres. 

Poesia. La Plataforma Creativa 
El Trapecio oferirà un recital 
d’haikus –poemes curts de la tra-

dició japonesa– el 28 d’octubre a 
l’Auditori Municipal amb el títol 
‘El delicado olor de los cerezos’ i 
sota la direcció de Santiago Jimé-
nez (18h).
La mostra va arrencar el 7 d’oc-
tubre amb l’estrena de ‘Qui dels 
4?’, del grup Teatrac al Kursaal, 
una adaptació del fi lm ‘7 años’, 
que té com a punt de partida el 
dilema dels quatre socis d’una 
empresa sobre qui ha de sacrifi -
car-se per l’equip i anar a la pre-
só per frau. Durant la discussió 
afl oren les parts més fosques de 
cada personatge que fan tron-
tollar la seva relació personal. 
Amb una posada en escena aus-
tera i diàlegs intensos, interpre-
tats amb convicció, l’obra atra-
pa el públic, que va descobrint 
l’autèntica naturalesa dels quatre 
socis. El muntatge l’ha dirigit i 
adaptat Xeui Jiménez –Premi 
Dalmau 2015– qui també inter-
preta un dels personatges.

Laura Grau | Redacció

Una escena de ‘Qui dels 4?’, un thriller psicològic protagonitzat per Xeui Jiménez, Lourdes Balart, Montse Ribera, Josep López i Francesc López
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Una escena de l’obra del grup Tea345 ‘El laberinto mágico’ Encarna i Carmen Sola, Albert Baró i Dolores Novo recitaran haikus el dia 28
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El Museu Municipal ha ampliat el seu fons sobre la família dels Mont-
cada amb dos documents del segle XVIII i diverses publicacions, ce-
dits per Danilo Moncada Zarbo di Monforte, descendent de la branca 
siciliana i font principal del material que ha permès bastir una nova 
col·lecció a l’equipament. La donació es va fer el 28 de setembre 
(a la foto) a la Casa dels Italians de Barcelona. En representació de 
l’Ajuntament, hi van assistir l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-EUiA), i 
la directora del Museu Municipal, Mercedes Durán, que van lliurar a 
l’entitat italiana la revista de divulgació científi ca ‘Monte Catano’ | LR

III JORNADES DE CULTURA POPULAR

Les colles de Castellers, Diables 
i Gegants fan les festes de tardor
El programa es desenvoluparà els dies 20, 21 i 28 d’octubre a la plaça de l’Església

PATRIMONI
El Museu rep una nova donació sobre els Montcada 

Al voltant de 150 persones van participar a la darrera edició de 
l’Aplec Sardanista que va organitzar la Regidoria de Cultura i Patri-
moni el  6 d’octubre amb la col·laboració de l’Agrupació Sardanista 
de Terra Nostra. La ballada de sardanes es va fer al pati de l’escola 
Reixac i  va comptar amb l’actuació de dues cobles: els Lluïsos de 
Taradell i la Jovenívola de Sabadell | LR

TRADICIONS
Èxit de l’Aplec Sardanista, celebrat a l’escola Reixac
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Montcada i Reixac viurà els dies 
20, 21 i 28 d’octubre les III Jorna-
des de Cultura Popular Catalana 
en el marc de les Festes de Tar-
dor, organitzades per la colla de 
Diables de Can Sant Joan, la colla 
Mitjana de Gegants i Capgrossos 
i els Castellers locals. L’escenari 
dels actes serà la plaça de l’Es-
glésia. El dia 20, hi haurà una 
cercavila de capgrossos, balls a la 
plaça i la presentació del projecte 
‘Vestim els Capgrossos’ (17.30h). 
La vetllada continuarà amb un 
bingo i una botifarrada popular. 
A partir de les 21h, els Diables de 
Can Sant Joan protagonitzaran 
un correfoc infantil. El dia 21, els 

Castellers celebraran el quart ani-
versari de la seva refundació amb 
una actuació especial on estaran 
acompanyats dels Capgirats de 

Castellar del Vallès. El progra-
ma es completarà el 28 d’octubre, 
amb una trobada gegantera i una 
cercavila (11h).

Laura Grau | Redacció

El Guillem i l’Elisenda de Montcada, desfi lant pel carrer Montcada de Barcelona el passat estiu

CM
G

C



252a quinzena | Octubre 2018 25Cultura

Els dies 3 i 4 de novembre el 
Centre Cívic de Can Cuiàs es 
convertirà en un centre d’inves-
tigació dels somnis amb motiu 
del 16è Passatge del Terror que 
organitzen el Col·lectiu de Joves 
C4, amb el suport de la Regidoria 
d’Educació, Infància i Joventut. 
Amb el títol ‘Fase REM, la pro-
funditat dels somnis’, els visitants 
recorreran cinc sales on podran 
entrar dintre dels malsons dels 
diferents pacients. 

Audiovisual. Una de les novetats 
d’aquesta edició és la incorpo-
ració de dos vídeos  gravats en 
col·laboració amb Montcada 
Comunicació, que es projecta-
ran a cada passi. Ana Plaza, de 
l’organització, ha destacat que, 
“tot i tenir un tema comú, cada 
sala tindrà un ambient  i una 
estètica diferents”. Es faran dues 
sessions: de 17.30 a 18.30h per als 
infants fi ns a 6 anys acompanyats 
per un adult; i de 18.30 a 23h, per 
a la resta d’edats. 

Laura Grau | Redacció

El 16è Passatge del Terror explora 
les pors que s’amaguen als somnis
Tindrà lloc el 3 i el 4 de novembre al Centre Cívic, a càrrec del Col·lectiu de Joves C4 

Miguel Torres inaugura
la seva primera mostra
El fotògraf presenta una quarantena d’imatges en color

CAN CUIÀS
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L’AV, el Grup de Dones i la Xarxa d’Equipaments preparen el 31 
d’octubre una nova edició de la festa de Halloween amb l’organitza-
ció d’un concurs de cases decorades amb motius de terror –les ins-
cripcions es poden fer al correu alzina@montcada.org o al telèfon 
935 640 862–, la castanyada, un sopar de germanor, un espectacle 
amb la companyia Contrapunt i un concurs de disfresses a la plaça 
del Poble. Les activitats arrencaran a partir de les 18.30h, quan la 
canalla podrà trucar a les portes de les cases participants –que es-
taran senyalitzades amb un llaç negre– demanant ‘truc o tracte’ | LG

Terra Nostra prepara el seu Halloween

Un escena del passatge del terror de l’any passat, inspirat en les tombes de l’Antic Egipte

Miguel Torres és l’autor de l’ex-
posició ‘La fotografi a a través dels 
meus ulls’, que es pot visitar fi ns al 
2 de novembre al Kursaal.  Nascut 
a Can Sant Joan l’any 1957, Torres 
resideix a Barcelona i pertany a 
les agrupacions Sant Andreu Fo-
togràfi c i Photosagrera. La mostra 
retrata diferents espais de Mont-
cada, com la Casa de la Mina, la 
plaça de l’Església i l’avinguda de 
la Ribera, i també recull imatges 

de viatges a diferents indrets del 
món. Aquesta és la primera vega-
da que exposa individualment, ja 
que anteriorment ha participat a 
mostres col·lectives a la Sagrera, 
Can Portabella i Fabra Coats.  La 
inauguració, feta el 4 d’octubre, 
va comptar amb la presència de 
l’alcaldessa, Laura Campos, la 
regidora de Cultura i Patrimo-
ni, Mònica Martínez (ambdues 
d’ICV-EUiA), i el cronista local 
Josep Bacardit.

Pilar Abián | Redacció

D’esquerra a dreta, Mónica Martínez, Miguel Torres, Josep Bacardit i Laura Campos

KURSAAL



26 2a quinzena | Octubre 201826 Cultura

laveu.cat/agenda

19 l divendres
Inauguració. Festival MIRA’MiR. Hora: 

18h. Lloc: Sota l’autopista C33 (veure 

pàgina 14).

20 l dissabte
Festa. Envelliment actiu. Hora: 10h. 

Lloc: Pavelló Miquel Poblet (pàg. 13).

Festa. Cercavila de capgrossos. Hora: 

17.30h. Lloc: Plaça de l’Església (pàg. 

24).

Teatre. ‘El laberinto màgico’, de Tea345. 

Hora: 18h. Lloc: Teatre Municipal. 

21 l diumenge
Cursa. Pink Run MiR. Hora: 10h. Lloc: 

Espai Poblet. Organitza: Sin Teta Hay 

Paraíso.

Festa. Trobada reivindicativa de la 

Favmir. Hora: 11h. Lloc: Espai Poblet.

Jugatecambiental. Taller ‘L’estel d’ocell’. 

Hora: 11.30h. Lloc: Parc de la Llacuna.

Tradicions. IV Diada Castellers de Mont-

cada i Capgirats de Castellar del Vallès. 

Hora: 12h. Lloc: Plaça de l’Església.

Teatre. ‘The little night cabaret’, de la 
Cia. NS Dansa. Hora: 18h. Lloc: Teatre 
Municipal.

22 l dilluns
Marató. Donacions de sang. Hora: De 9 
a 20h. Lloc: Casa de la Vila. 

24 l dimecres
Inauguració. Exposició de pintura d’An-
dreu Fresquet. Hora: 19.30h. Lloc: Au-
ditori Municipal.

25 l dijous
Ple Municipal. Sessió ordinària d’octu-
bre i extraordinària per aprovar els pres-
supostos 2019. Hora: 19.30h.  Lloc: 
Casa de la Vila.

27 l dissabte
Patrimoni. Visita a la Casa de les Aigües 
i ruta amb bici per l’Eix Besòs. Hora: 
10h.

Concert. ‘A misses dites’. Hora: 20.15h. 
Lloc: Església de Santa Engràcia. Orga-
nitza: Associació Musical Giravolt.

Teatre. ‘Mala broma’, de la Cia. Sala 

Muntaner. Hora: 22h. Lloc: Teatre Mu-

nicipal.

28 l diumenge
Fira. De l’automòbil i concentració de 

vehicles i motos clàssics. Hora: De 9 a 

19h. Lloc:  Espai Poblet.

Trobada. De Gegants i Capgrossos. 

Hora: 11h. Lloc: Plaça de l’Església.

Jugatecambiental. ‘Bosc de foscor’. 

Hora: 11.30h. Lloc: Parc de la Llacuna.

Teatre. ‘La Ventafocs, el musical amb 

ritme dels 50’. Hora: 12h. Lloc: Teatre 

Municipal. 

Teatre. ‘El delicado olor de los cerezos’, 

del Trapecio. Hora: 18h. Lloc: Auditori.

30 l dimarts
Xerrada. Sobre la leucèmia, a càrrec 

de Josep Maria Segalés. Hora: 17.30h. 

Lloc: Local AV Font Pudenta-Muntanye-

ta. Organitza: AEEC.

Reunió. Consell de Dones. Hora: 

18.30h. Lloc: Sala Institucional de la 

Casa de la Vila.

Ajuntament 935 726 474

Ambulàncies 061

Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112

Policia Local 092

Policia Nacional 935 642 450

Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

19 20 21

26 27 2823 24 2522
R.Miró El Punt El PuntJ.Vila C.Pardo M.GuixDuran

La Rambla

J.Relat Rivas DuranLa Rambla
31 21

J.Relat

3 4

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
La Rambla, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
El Punt, pg Sant Jordi, 5

29 30
J.Vila C.Pardo C.Pardo

23 D’OCTUBRE, 18.30H
AUDITORI MUNICIPAL

‘COMANDANT ARIAN’
Documental d’Alba Sotorra sobre la lluita 
d’una dona soldat contra l’Estat Islàmic a Síria

Agenda

      octubre
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Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. 

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h. 

EXPOSICIÓ
ANDREU FRESQUET
Obra pictòrica
24 d’octubre, 19.30h

EXPOSICIÓ
LA FOTOGRAFIA 
A TRAVÉS DELS 
MEUS ULLS

Miguel Torres
Fins al 2 de novembre

EXPOSICIÓ
BIENNAL ESTATAL 
DE FOTOGRAFIA
Afotmir
Fins al 10 de novembre

J.Relat
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El FB Montcada va presentar el 12 
d’octubre a l’estadi de la Ferreria la 
seva estructura esportiva amb més 
de 400 jugadors repartits entre més 
d’una trentena de conjunts per a 
la seva segona temporada des de 
la fusió entre els planters del CD 
Montcada i l’EF Montcada. Una 
de les novetats més destacades 
d’aquesta campanya és l’aposta pel 
futbol femení amb la creació d’un 
nou equip de la categoria cadet-
infantil que s’afegeix al sènior i al 
cadet-juvenil que ja existien de la 
temporada passada. “Estem molt 
contents perquè enguany tenim 
aquest nou conjunt que respon 
a l’aposta del club per anar con-
solidant la secció femenina amb 
nous equips”, va comentar durant 
els parlaments el president del FB 
Montcada, Antoni Sánchez, qui 
també va destacar que el club es 
planteja com a objectius esportius 
pujar algun equip a Preferent i que 
algun aleví torni a recuperar la ca-
tegoria de Segona Divisió. D’altra 
banda, el màxim responsable de 
l’entitat també va destacar que la 
fi losofi a del FB és transmetre als 
infants i joves els valors positius de 
l’esport i que els jugadors s’ho pas-
sin bé amb la pràctica del futbol. 
L’estructura esportiva es completa 
amb 27 equips de futbol (tres ju-
venils, tres cadets –incloent l’únic 
conjunt que es manté del planter 

del CD Montcada per no perdre el 
seu lloc a Primera Divisió–, quatre 
infantils, vuit alevins, quatre benja-
mins, tres prebenjamins, així com 
un equip de debutants i de l’escola) 
i dos de futbol sala (un sènior i un 
juvenil). A la presentació, també hi 
van participar els dos sèniors de 
l’UD Santa María, que manté la 
seva vinculació amb l’entitat ver-
mella.
L’acte va comptar amb l’assistèn-
cia del regidor d’Esports, Salvador 
Serratosa (ERC), i també van ser 
convidats els presidents del CD 
Montcada, Pablo Nazábal; de la 
UE Sant Joan-Atlètic, Daniel Sosa, 
i de la UD Santa María, Rafa Re-
piso. En el torn d’intervencions, 
Serratosa va felicitar el FB Mont-
cada per la gran quantitat de ju-
gadors que aplega. “Em quedo 
sense paraules amb una entitat 
com aquesta”, va comentar l’edil, 
qui va destacar “la gran feina de 
tot el club per tirar endavant”.

Reconeixement. Durant l’acte, 
també es va reconèixer el treball 
dels entrenadors i, en especial, 
del tècnic més veterà, Nicolás 
Cruz ‘Pichichi’, de 86 anys i 
exjugador històric del CD Mont-
cada. “És un orgull veure les 
grades i l’estadi ple de famílies 
i jugadors. M’encanta la meva 
feina i la continuaré fent fi ns 
que el cos aguanti”, va dir.

Sílvia Alquézar | La Ferreria

L’infantil femení del FB Montcada és una de les grans novetats d’aquesta temporada i completa la secció que també formen un sènior i un juvenil-cadet
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Els responsables del FB Montcada 
van fer durant l’acte de presenta-
ció una menció especial per a Pilar 
Pérez, capitana del sènior femení 
que porta 20 anys jugant a futbol. 
Claudia Pina –a la foto–, jugadora 
montcadenca del FC Barcelona, 
va participar com a convidada i 
va ser homenatjada pel subcam-
pionat del món que va aconseguir 
aquest estiu amb la selecció es-
panyola sots-20  | RJ

Homenatges a Claudia 
Pina i Pilar Pérez

TEMPORADA 2018-19

El club vermell va presentar el 12 d’octubre la seva estructura esportiva formada per un total de 34 equips de diferents edats

El club FB Montcada continua creixent 
i fa una aposta per la secció femenina

PÀG. 28

TENNIS TAULA
El CTT La Unió arriba a la trentena 
de jugadors gràcies a les noves 
incorporacions a la seva escola
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En el marc de les festes del soci, i 
per primera vegada en el seus 97 
anys d’existència, La Unió de Mas 
Rampinyo va organitzar el 29 de 
setembre un acte conjunt per pre-
sentar les seves seccions que englo-
ben gairebé unes 300 persones de 
totes les edats que practiquen dife-
rents activitats, amb un pes impor-
tant per a les seccions esportives 
de gimnàstica i de tennis de taula, 
les més nombroses de l’entitat.
El CG La Unió, fundat al 1990, 
compta aquesta temporada amb 
un total de 95 gimnastes, de 3 a 
17 anys, mentre que el CTT La 
Unió, que va ser creat al 2012, 
arriba enguany a la trentena de ju-
gadors, que es reparteixen entre la 
seva escola i tres equips de compe-
tició. Les altres seccions de l’entitat 
de Mas Rampinyo, que també té 
un grup de la dona i una comissió 
que organitza la Festa Major, estan 
relacionades amb el teatre, la músi-
ca i el ball. Francisco Javier Agua-
do, president de La Unió, va fer 
una valoració molt positiva de la 
presentació perquè, segons ha dit, 
va servir “per donar a conèixer 
totes les activitats que ofertem i 
que, a vegades, els mateixos socis 
de l’entitat desconeixen”.   

Rafa Jiménez | Mas Rampinyo

El Club Tennis Taula La Unió ha canviat els colors de la seva samarreta i ha ampliat la quantitat de jugadors amb noves incorporacions a la seva escola

L’entitat que presideix Paco Aguado va presentar el 29 de setembre totes les seves seccions per a aquest curs

La gimnàstica i el tennis de taula, pilars 
esportius de La Unió de Mas Rampinyo 

El Club Gimnàstic La Unió, que va celebrar el seu 25è aniversari al 2015, està format per un total de 95 gimnastes, amb edats dels 3 als 17 anys

PRESENTACIÓ

El primer equip del CTT La 
Unió, que va pujar la tem-
porada passada, ha iniciat
la seva participació al grup 
1r del Campionat Territorial
de Preferent amb un balanç 
de dues victòries –contra el 
CTT Sallent (2-4) i el Falcons 
Sabadell (4-2)– i una derrota –
contra  l’UE Sant Cugat (5-1). 
Amb aquest inici de lliga, els 
montcadencs ocupen la cinque-
na posició amb 4 punts. 
D’altra banda, els altres dos 
equips sèniors del club, que 
juguen al grup 2n del Campio-
nat Territorial de Segona A i al 
grup 2n de Tercera, no han tin-
gut massa sort i encara no han 
pogut sumar cap punt després 
de perdre a les tres jornades 
que s’han disputat fi ns ara | RJ 

Dues victòries 
en tres jornades 
per al CTT 
La Unió A

Miguel Gil, jugador del TT La Unió A

El pavelló Miquel Poblet ja comp-
ta amb un nou espai dedicat als 
guanyadors dels principals guar-
dons del Premis Esportius que 
l’Institut Municipal d’Esports i 
Lleure entrega des de l’any 2011. 
Es tracta de plafons, ubicats a la 
primera planta al costat de les 
grades, que recorden els noms 
dels esportistes, entrenadors, en-
titats i equips reconeguts al llarg 
de les set edicions del certamen. 
L’acte d’inauguració de l’Espai 
Premis Esportius es va celebrar 
el 6 d’octubre amb la presència 
de l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), i el regidor d’Es-
ports i president de l’IME, Sal-
vador Serratosa (ERC), així 
com d’alguns dels guanyadors 
d’aquests premis com el ciclista 
Pau Egeda i l’atleta Aitor Martín 
o els entrenadors José Manuel 

Martín ‘Pinti’, Francisco Gómez 
‘Frasqui’, Daniel Busquets o José 
Cervero. 
Durant la seva intervenció, 
l’alcaldessa va explicar que la 
col·locació d’aquestes plaques 
servirà per “agrair la feina que 
fan els esportistes i les entitats” 

mentre que Serratosa va desta-
car la importància d’aquest nou 
espai físic perquè els noms dels 
guanyadors “perdurin en el 
temps i no s’oblidin després de 
cada gala, en reconeixement al 
seu esforç per portar el nom de 
Montcada a tot arreu”. 

S’han instal·lat uns plafons que recorden els noms dels guanyadors de les set edicions

L’IME habilita un espai al pavelló 
Miquel Poblet per als Premis Esportius

RECONEIXEMENTS

Alguns dels guanyadors van participar a l’acte d’inauguració que es va fer el 6 d’octubre
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L’IME ha col·locat dues plaques pel seu 25è aniversari

Homenatges a l’UE Sant 
Joan i a l’AE Can Cuiàs

L’UE Sant Joan-Atlètic, que va 
celebrar el seu 25è aniversari al  
2013, i l’AE Can Cuiàs, que l’ha 
fet enguany, ja disposen de les 
seves plaques commemoratives 
a l’entrada del pavelló Miquel 
Poblet. La seva descoberta va 
coincidir amb la inauguració 
de l’Espai Premis Esportius i va 
comptar amb la presència de  les 
autoritats municipals i d’Agus-
tín Fuertes i Julián Manzano, 
membres de les juntes directives 

d’ambdós clubs. Fuertes es va 
mostrar orgullós amb el creixe-
ment de l’AE Can Cuiàs, que va 
néixer com un equip de futbol 
sala i que, actualment, també té 
seccions de petanca, excursionis-
me i patinatge. Per la seva part, 
Manzano va defi nir el seu club 
com “el primer equip de futbol 
de Montcada que representa 
amb orgull el nostre poble” i 
va tenir un record per al desapa-
regut Eusebi de Miguel | RJ

D’esquerra a dreta, Agustín Fuertes, Laura Campos, Salvador Serratosa i Julián Manzano

Rafa Jiménez | Pla d’en Coll
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El sènior A del CH La Salle s’ha 
situat al capdavant de la classifi -
cació del grup D de 1a Estatal i, 
amb un total de sis punts, està 
empatat amb altres tres equips 
que comparteixen el liderat: CH 
Sant Esteve Sesrovires, Joventut 
H. Mataró i H. Sant Quirze, que 
serà el proper rival dels lassal-
lians. Des de la seva derrota en 
el debut, l’equip de Pau Lleixà 
ha guanyat tres partits seguits 
contra OAR Gràcia (28-25), H. 
Sant Joan Despí (27-30) i H. Sant 
Vicenç (27-26) | RJ

L’equip no perd des de la primera jornada i és un dels quatre primers classifi cats 

El sènior A del CH La Salle encadena 
tres triomfs i se situa a la part alta

HANDBOL

El primer equip femení inicia 
aquesta temporada un nou projec-
te sota la direcció de José Quirós. 
L’equip va debutar el 7 d’octubre  
al grup A de Primera Catalana 
amb una victòria al pavelló Miquel 
Poblet contra el CH Ascó B (21-
18). Les jugadores van dedicar 
aquest triomf a Eugenio Díaz, de-
legat de l’equip que va perdre la 
seva mare dies abans | RJ 

Amb un total de 6 gols, Pau Maresma va ser el màxim golejador del partit contra l’H. Sant Vicenç
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De moment, és un dels tres equips que es manté invicte

Tres victòries seguides per 
al sènior A de la UB MiR

El primer equip de la UB MiR 
ha dissenyat la seva plantilla 
amb la il·lusió de lluitar per 
l’ascens a Segona Catalana i 
està demostrant que és un dels 
candidats a pujar de categoria. 
L’equip de Miguel Ángel Ga-
nella ha guanyat els tres partits 
que ha disputat fi ns ara contra el 
CB Ipsi C (79-70), el CB Roser C 
(70-78) i el Bàsquet Safa Claror 
B (67-68). Els montcadencs són 
segons al grup 7è de 3a Catala-
na amb 6 punts i estan empatats 
amb els altres dos invictes, l’Ep-

sa A i el B. Bufalà. Precisament, 
l’equip badaloní serà el proper 
rival de la UB MiR en el partit 
que es jugarà el 21 d’octubre al 
pavelló Miquel Poblet (18h). El 
club i gràcies a la col·laboració 
del bar La Poma, sortejarà entre 
el públic un sopar per a dues per-
sones valorat en 40 euros.

Sènior femení. Ha perdut els tres 
partits que ha disputat al grup 6è 
de Tercera contra el CB Matade-
pera (66-42), el BC Sant Quirze 
(30-64) i el CB Torelló (46-52) | RJ

Els jugadors del sènior A de la UB MiR van celebrar al vestidor la seva tercera victòria seguida

BÀSQUET

FUTBOL
La UE Sant Joan-Atlètic encaixa dues derrotes seguides
L’equip de Paco Hidalgo, que el 30 de setembre va guanyar el seu primer 
partit contra el CE Farners (2-1), no ha pogut puntuar a les últimes dues 
jornades, encaixant dues derrotes seguides contra la UE Vilassar de Mar 
(1-0) i la UE Rubí (1-3). Els de Can Sant Joan sumen 7punts i han baixat 
fi ns a la 13a posició del grup 1r de Primera Catalana | RJ

La UD Santa María B encara no ha pogut puntuar

L’equip de Manuel Colete va 
debutar el 7 d’octubre al grup 
7è de Quarta Catalana amb una 
derrota al camp de l’EF Base 
Ripollet (2-0). Una setmana
més tard, va perdre a la Ferreria 
contra el Cercle Sabadellès (0-
3). Al grup 9è de Tercera, l’UD 
Santa María A és vuitena amb 
11 punts després d’empatar a 
2 a Lliçà d’Amunt | RJ R
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Debut emotiu del 
femení lassal·lià
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Només ha aconseguit una victòria en quatre jornades

Irregular inici de lliga del 
Broncesval CFS Montcada

El Broncesval CFS Montcada 
va guanyar el seu primer partit 
el 29 de setembre a la pista del 
FS Montsant (4-5), però va tor-
nar a perdre a casa una setmana 
després contra el Cover Premià 
de Mar (3-6) i va salvat un punt, 
in extremis, a la pista del FS Sant 
Joan de Vilassar (3-3). L’equip 
d’Álex Fernández suma 4 punts 
i és desè al grup 5è de Tercera.

Femení. Va perdre, a la pista del 
CE Escola Pia (5-3), el seu primer 
partit al grup 1r de Primera | RJ

FUTBOL SALA

El Hierros Iserte CFS Montcada C 
va debutar el 6 d’octubre al grup 
1r de Tercera Divisió Catalana 
amb una derrota a la pista del CFS 
Arenys de Munt B (4-2). Una set-
mana més tard, els montcadencs 
van aconseguir el seu primer punt 
amb un empat a la pista coberta de 
la Zona Esportiva Centre contra el 
Sant Celoni Palauenc B (3-3) | RJ 

Primer punt per al nou 
sènior C masculí

L’AE Can Cuiàs, que va pujar 
gràcies a la renúncia d’altres 
equips, s’ha adaptat a la per-
fecció a la Segona Catalana i 
ha conseguit dues victòries a 
les dues primeres jornades del 
grup 3r contra el FS Castellar 
B (4-5) i el CE Inter Sentme-
nat (3-2). Amb aquest balanç, 
l’equip de Toni Moreno com-
parteix el liderat amb el CE 
Escola Pia i tindrà una prova 
de foc el 20 d’octubre amb el 
derbi que haurà disputar con-
tra el FB Montcada a la pista 
coberta de la Zona Esportiva 
Centre (16h). 
Precisament, el primer derbi de 
la temporada que el Maderas 
San Andrés CFS Montcada B i 
el FB Montcada havien de dis-
putar el 13 d’octubre al pavelló 
Miquel Poblet es va ajornar a 
petició de l’equip vermell, que 
tenia moltes baixes per afron-
tar aquest compromís. Amb-
dós equips sumen tres punts 
després d’haver guanyat cadas-
cun un partit contra el CE In-
ter Sentmenat (3-4) i el FS Cu-
belles (3-2), respectivament | RJ  

L’AE Can Cuiàs 
es manté invicta 
després de jugar 
dos partits

El Broncesval encara no ha puntuat com a local
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El CD Montcada perd amb tres jugadors menys
Els verds, que havien encadenat dues jornades puntuant amb un empat 
al camp de la UE Mollet (1-1) i una victòria a l’estadi de la Ferreria contra 
la Unifi cación Llefi à (2-0), van perdre el 14 d’octubre un partit increïble 
contra el CP Sarrià (2-3). L’equip de Claudio Festa guanyava per 2 a 0 
al minut 73, però dos penals en contra en set minuts i les expulsions de 
tres dels seus jugadors van acabar provocant la seva derrota. Els montca-
dencs sumen 13 punts i són cinquens al grup 2n de Segona Catalana | RJ

El FB Montcada femení suma els seus primers punts
El conjunt d’Antonio Moya, que va començar la temporada amb tres 
derrotes seguides –l’última, al camp de la Fundació UE Olot (3-1)–, ha 
millorar el seu rendiment, puntuant en els seus dos darrers partits. Les 
vermelles són onzenes al grup 2n de Primera Divisió Catalana després 
d’haver aconseguit una victòria a l’estadi de Can Sant Joan contra la Fun-
dació CE Júpiter (2-1) i un empat al camp del CF Santa Eugènia (1-1) | RJ
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.....Minut i resultat....................................

Toni Ortiz, de 
l’UltraJam, puja al 
podi de la categoria 
màster a la cursa de 
52 km de l’Ultra Trail 
Guara Somontano
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ATLETISME MUNTANYA

Toni Ortiz, de l’UltraJam, va aconseguir la tercera posició a la categoria 
màster de la cursa Long de 52 quilòmetres, i un desnivell positiu de 
3.000 metres, de l’Ultra Trail Guara Somontano que es va disputar 
entre el 5 i el 7 d’octubre a Alquézar (Osca). Ortiz va fer un temps fi nal 
de 7 hores, 52 minuts i 44 segons, ocupant la 83a posició a la classi-
fi cació general. En aquesta mateixa distància, també hi van participar 
altres sis atletes de la secció de muntanya de la JAM: Germán Moreno 
(44è, 6h 59’ 52”), Álex Rueda (54è, 7h 20’ 00”), Jordi Flores (84è, 7h 
52’ 44”), Héctor Bastida (138è, 8h 56’ 17”) i Juanjo Bonil (204è, 09h 
43’ 07”). Enric Mayà i Enric Dalmau van haver d’abandonar abans de 
fi nalitzar la cursa –tots, a la foto. A la prova Trail de 38 quilòmetres, i 
un desnivell positiu de 1.975 metres, la representació local va estar 
formada per Chema Marín (60è, 5h 17’ 41”), Josep Amador (140è, 
6h 32’ 34”), Cristina Ortiz (154è, 6h 45’ 06”) i Pepe Serrano (155è, 
6h 45’ 06”). Javi Carmona no va poder acabar la cursa | RJ

El CEAV celebra l’èxit de la seva excursió, però 
alerta de la necessitat de trobar una nova seu

Un total de 165 persones –56 més que l’any anterior– van participar el 30 
de setembre a la 9a Caminada Popular Vila de Montcada que va organitzar 
el Centre Espeleològic Alpí Vallesà (CEAV) i que va consistir en un reco-
rregut de 15 km per la serralada de Marina amb sortida des de la seu de 
l’entitat, situada al carrer Bateria de Can Sant Joan. El punt d’inici va ser 
escollit pels responsables del CEAV per reivindicar l’espai que utilitza des 
de principi dels anys 80 gràcies a una acord de cessió, i sense necessitat 
de pagar cap lloguer, amb la parròquia del barri. La diòcesi de Terrassa, 
que va passar a gestionar les propietats que l’església té al municipi en 
substitució de la de Barcelona, va decidir regularitzar aquesta situació i va 
exigir al CEAV la signatura d’un contracte de lloguer al 2015. Els responsa-
bles del club van negociar amb el bisbat egarenc i van poder fi xar una xifra 
simbòlica, molt allunyada del veritable preu del mercat. Al juny de 2018, 
el contracte es va tornar a negociar i s’ha fi xat una nou lloguer que anirà 
pujant de forma progressiva fi ns al 2021. “Som una entitat sense ànim 
de lucre i, veient la progressió dels preus, arribarà un moment en què 
no podrem pagar el lloguer. El CEAV sempre ha cedit el seu local a totes 
les entitats del barri que ho han necessitat i ara que som nosaltres els 
que tenim el problema demanem a l’Ajuntament que ens ajudi a trobar 
un espai adient”, ha dit el president de l’entitat, Miguel Ángel López | RJ
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Marató de competicions per al club Endansa
Lourdes Domínguez 
i Xavi Otamendi, 
del club Endansa, 
van assolir el tercer 
lloc a la categoria 
internacional llatí al 
Mundial sènior 2  
que es va disputar 
el 14 d’octubre a 
Polònia. El 12 i 13 
d’octubre, Eva Nieto 
i Carles Cirera van aconseguir la victòria a la categoria sènior 1 A inter-
nacional llatí a la Bilbao Dancesport. En aquesta mateixa competició, el 
club local va obtenir set podis més gràcies a les actuacions de les pare-
lles Nora Ribes-Mario Lirio, Anastasia Vdovina-Arnau Recio, Laura Rojas-
Marc Bisbal, Yaiza Curto-Alberto Castro i Sonia López-Iván Moreno. El 6 i 7 
d’octubre, el club Endansa també va obtenir uns grans resultats als Trofeus 
Ciutat d’Alcorisa i Alcañiz. Les parelles Aina Otamendi-Aleix Cirera, de la 
categoria juvenil 2 1a Territorial, van guanyar les dues competicions en 
llatí i estàndard, aconseguint el mateix èxit que les parelles Mario Lirio-Noa 
Ribes, en júnior 2 1a Territorial; Yaiza Curto-Alberto Castro, en adult 1 1a 
Territorial, i Anastasia Vdovina-Arnau Recio, en júnior 1 1a Territorial | RJ

La patinadora alevina Mirea Téllez, 
del CP Cobra d’El Prat de Llobregat, 
va aconseguir la segona posició a 
la fi nal B de la cursa dels 1.500 
metres del 52è Trofeu Nacional
Ciutat de Saragossa. La juvenil, i 
també montcadenca, Eire Jiménez 
–a la foto, a la dreta, al costat de 
Téllez–, va obtenir la novena po-
sició després d’haver disputat les 
proves de 2.000 metres en línia i 
10.000 metres eliminació | RJ

Ernesto Romero no pot fi nalitzar la Madrid-Lisboa
El ciclista montcadenc de l’equip Medina Competición ‘Ni una más’ no va 
fi nalitzar la seva participació a la Powerade Madrid-Tajo Internacional-Lis-
boa by MRW Non Stop que es va disputar entre el 21 i el 23 de setembre. 
El conjunt, que completaven Daniel i Antonio Sánchez, es va retirar a prop 
de Cáceres, al quilòmetre 40 de l’etapa Cedillo-Ponte de Sor i quan ja havia 
fet 500 dels 770 km de tot el recorregut, a causa d’un cop de calor que 
Romero va sofrir mentre corria sota una temperatura de 43 graus. Després 
d’estar sis dies a l’Hospital de Cáceres –els dos primers a la UCI–, el mont-
caenc ha anul·lat totes les proves que tenia previst disputar als propers 
mesos, tot i que els metges han descartat qualsevol patologia cardíaca | RJ
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El patinador del Roller Can Cuiàs –a 
la foto, entre els seus companys de 
podi– va aconseguir el primer lloc a 
la categoria màster 30 després de 
disputar les proves de 2.000 me-
tres en línia i 10.000 metres elimi-
nació al 52è Trofeu Nacional Ciutat 
de Saragossa que es va celebrar 
el 8 d’octubre i que corresponia a 
la segona jornada de la Interlliga 
2018. La resta de la presentació 
local va estar formada per Marti-
na Fernández, Adrián Rodríguez, 
Iván Roldán, Jesús Roldán, Ramón 
Subirats i Jorge Fernández, que va 
estar ingressat durant tres dies a 
l’Hospital de Saragossa després de 
patir una caiguda durant una de les 
curses i perdre el coneixement | RJ

Primera posició de Jordi 
Lagares a Saragossa

PATINATGE DE VELOCITAT

Mireia Téllez, segona a la 
fi nal B del 1.500 metres

Sortida del Montcada Camina a la serra de Marina
Un total de 43 persones van participar el 7 d’octubre en una nova propos-
ta del cicle Montcada Camina que promouen El Cim, el CEAV i el CECC 
amb la col·laboració de l’IME i que consistia en una sortida de 16 quilò-
metres a la serralada de Marina. La propera excursió, de 15 km, es farà 
el 4 de novembre amb destinació al Mirador de l’Estrella-Can Cuiàs | RJ
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La Bicicletada Popular iguala la xifra del 2017
La 38a edició de la Bicicletada Popular que l’AV Montcada Nova-Pla 
d’en Coll va organitzar el 7 d’octubre va comptar amb la participació 
d’un total de cinquanta persones, la mateixa quantitat de l’any passat. 
Els ciclistes, de diferents edats, van fer un recorregut d’11 quilòmetres 
amb dos avituallaments. Tot i que el volum d’inscrits és molt inferior als 
150 del 2016, Elies Martí, president de l’AV, ha mostrat la seva satisfac-
ció per haver igualat la xifra de l’última edició: “Ens han perjudicat el 
mal temps i la coincidència amb altres activitats, però estem motivats 
per continuar organitzant aquesta prova i arribar al 40è aniversari” | RJ

El CEI escull Montcada per fer la seva caminada
El Club Excursionista Independent (CEI) organitza l’11 de novembre l’11a 
edició de la Kami-Cei, una caminada popular que enguany es farà a la se-
rralada de Marina amb sortida i arribada al pavelló Miquel Poblet. Hi haurà 
tres recorreguts de 15, 19 i 25 km, tot i que l’inici i el fi nal seran comuns. 
Les inscripcions es poden fer fi ns al dia 4 a l’adreça kamicei.blogspot.com 
i els montcadencs que hi vulguin participar i que estiguin federats, tindran 
un descompte i pagaran 12 euros, el mateix preu que els socis del CEI | RJ
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.....Viu l’Esport................
El Shi-Kan guanya tres medalles al 
Campionat de Catalunya júnior-cadet

D’esquerra a dreta, Lucía Franco, Paula Franco i Carlos González amb els seus respectius trofeus 

La júnior Paula Franco i els cadets Carlos González i Lucía Franco van pujar al podi
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El club Shi-Kan va obtenir tres 
medalles al Campionat de Cata-
lunya cadet-júnior-sots-21 que 
es va disputar el 6 d’octubre a 
Montmeló. En kumite, la júnior 
Paula Franco es va proclamar 
campiona de Catalunya a la cate-
goria -59 kg mentre que els cadets 
Carlos González i Lucía Fran-
co van obtenir les medalles de 
plata i bronze a les categories de 
+75 i -54 kilos, respectivament. 
Els tres estan participant als en-
trenaments de preselecció de la 
Federació Catalana per preparar 
el Campionat d’Espanya que es 
farà al novembre a Ponferrada | RJ

Una victòria en tres jornades per al 
juvenil A del FB Montcada a Primera
L’equip de Dani Busquets ha perdut els dos partits que ha disputat com a visitant 
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El juvenil A del FB Montcada ha 
començat la seva participació al 
grup 7è de 1a Divisió amb una 
victòria en tres jornades. L’equip 
de Dani Busquets va aconseguir 
el 7 d’octubre, a l’estadi de la Fer-
reria, el seu únic triomf contra el 
CF Unifi cación Santa Perpètua 
B (4-1). Entremig, els vermells, 
que són dotzens, han perdut en 
les seves visites als camps del CE 
Vilassar de Dalt B (1-0) i del CN 
Terrassa (2-0) | RJEl juvenil A va jugar el 7 d’octubre el seu primer partit com a local contra el Santa Perpètua (4-1)

BÀSQUET
Segona posició per al júnior de la UB MiR al nivell A
Tot i que va començar 
la temporada amb una 
derrota a casa contra 
el CB Santa Coloma 
B (41-48) –a la foto–, 
l’equip júnior de la UB 
MiR ha reconduït el seu 
rumb al grup 2n del 
Nivell A amb dues vic-
tòries seguides contra 
el BC Gramanet (40-
45) i el CB Sant Celoni 
(60-40). Amb aquest balanç de resultats, l’equip que entrena Álvaro 
Gimbert ha pujat fi ns a la segona posició amb cinc punts, empatat 
amb altres tres equips, i a només un del líder, el CB Granollers 3 | RJ
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El juvenil femení del CH La Salle es 
manté invicte després de tres partits
Gràcies a les seves tres victòries, el conjunt d’Àlex Expósito és el líder del grup A

HANDBOL

El juvenil femení A del CH La 
Salle ha començat amb molt 
bon peu la seva participació 
al grup A de la primera fase de 
Lliga Catalana. Després de la 
disputa de tres jornades, l’equip 
d’Àlex Expósito ocupa la prim-
era posició en solitari gràcies a 
les tres victòries que ha acon-
seguit com a local –contra l’Es-
portiu Castelldefels (41-24) i 
l’EH Sant Vicenç (32-31)– i 
a la pista de l’Handbol Sant 
Quirze (26-28) | RJ El juvenil femení del CH La Salle ha guanyat tots els partits que ha disputat fi ns ara a Lliga Catalana
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FUTBOL SALA
El juvenil del CFS Montcada derrota al FC Barcelona

Després d’haver per-
dut els seus dos pri-
mers partits al grup 5è 
de la Divisió d’Honor 
Nacional, el Bronces-
val CFS Montcada ju-
venil A va aconseguir 
el 29 de setembre una 
victòria de prestigi al 
pavelló Miquel Poblet 
contra el FC Barcelo-
na (6-5). L’equip de 

Jaime Martínez és onzè amb sis punts en haver encaixat una derrota 
a la pista del CS 5 Martorell (4-1) i sumat una victòria en el derbi 
vallesà contra el FS Ripollet (3-2) | RJ

FUTBOL
El cadet A del CD Montcada encara no ha puntuat
L’equip verd encara no ha sumat 
cap punt després de la disputa 
de tres jornades al grup 7è de 
Primera Divisió. El cadet A, que 
tampoc han marcat cap gol, ocu-
pa la cua de la classifi cació amb  
tres derrotes encaixades, dues a 
l’estadi de la Ferreria contra el CE 
Sabadell B (0-3) i la UE Mollet 
C (0-6) –a la foto–, i una altra al 
camp del CF Parets B (4-0) | RJ
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Óscar Campos
Repte personal. Óscar Campos és un veí de Mas Rampinyo que ha posat en marxa juntament 
amb l’Asociación CJD una iniciativa esportiva amb una fi nalitat solidària que consisteix a córrer les 
sis maratons més importants del món amb l’objectiu de recaptar fons i donar visibilitat a la malaltia 
neurodegenerativa Creutzfeldt-Jakob –la variant humana del mal de les vaques boges– que va acabar 
amb la vida del seu pare, Francisco Campos, veí de Can Sant Joan, fa gairebé dos anys. Les malalties 
priòniques, que ataquen el cervell i el sistema nerviós, són unes grans desconegudes ja que, com afec-
ten un percentatge molt baix de la població, no s’inverteix en investigació i no se sap què les provoca 
ni com es poden tractar. Campos, arquitecte de professió i apassionat a l’esport, vol recórrer més de 
250 quilòmetres perquè les famílies no hagin d’afrontar soles una malaltia d’aquestes característiques.

‘Corro per donar a conèixer 
les malalties priòniques’  

En què consisteix la iniciativa que 
vol posar en marxa?
M’he proposat córrer les sis mara-
tons més importants del món i que 
molt poca gent acaba, que són les de 
Tòquio, Boston, Nova York, Londres, 
Chicago i Berlin, per recollir diners i 
donar visibilitat a les malalties priòni-
ques i, en concret, la que va provo-
car la mort del meu pare, coneguda 
com el del mal de les vaques boges. 
Són malalties rares que, com afec-
ten una persona cada un milió, no 
s’investiguen i no tenen tractament. 
Quins símptomes presenta la 
malaltia?
Afecta el sistema neuronal i els 
símptomes són diferents depenent 
de quina part del cervell ataca. Al 
principi, al meu pare li van diag-
nosticar una depressió perquè es-
tava cansat i no tenia força, però 
després van anar apareixent altres 

problemes. Tenia espasmes, feia 
sorolls estranys, tancava els ulls... 
En pocs dies, va deixar de parlar. 
És una situació molt dura, perquè 
la malaltia té una evolució rapidíssi-
ma. Des que apareixen els primers 
símptomes fi ns al desenllaç fatal 
passen uns sis mesos. Però, no 
vam saber exactament quina era la 
malaltia fi ns tres mesos després de 
la seva defunció. La prova per fer la 
diagnosi és tan invasiva que només 
la fan quan la persona ha mort. 
Què va confi rmar l’autòpsia?
El meu pare tenia la variant espon-
tània de la Creutzfeldt-Jakob, que 
normalment apareix sobre els 65 
anys i de la qual no se’n saben les 
causes. A ell se li va declarar justa-
ment a aquesta edat; per sort, va te-
nir temps de gaudir uns anys de la 
jubilació perquè, després de treba-
llar 40 anys a la fàbrica de Nissan a 

Montcada, es va prejubilar. Ell vivia 
a Can Sant Joan però, en retirar-se, 
va tornar a Águilas (Múrcia), el seu 
poble natal. 

Per què ha decidit posar en marxa 
aquest projecte?
Per ajudar la gent afectada i perquè 
no tingui la sensació d’impotència 
total que va viure la meva família. 
La iniciativa és una manera de po-
sar cara a la malaltia i explicar que 
un dels afectats era veí de Montca-
da. És necessari investigar aques-
tes dolències perquè no sabem si 

en un futur el nombre de casos aug-
mentarà. Hem d’aconseguir que hi 
hagi armes per combatre-la.
Com es pot col·laborar amb la ini-
ciativa?
Quan va morir el meu pare, vaig 
començar a buscar si hi havia al-
guna entitat d’afectats i vaig trobar 
l’Asociación CJB, amb seu a Ma-
drid, que engloba totes les malalties 
priòniques. Els hi vaig proposar el 
projecte i els va semblar perfecte. A 
través de la seva pàgina web, aso-
ciacioncjd.org, es poden apadrinar 
els 42.195 metres de cada marató. 
La proposta és fer un donatiu d’un 
euro per cada metre, tot i que tam-
bé es poden fer aportacions econò-
miques més elevades. Totes seran 
ben rebudes. 
Quan serà la primera marató del 
projecte solidari?
La marató de Nova York, que tindrà 

lloc el 4 de novembre i la segona 
serà la de Boston, el 15 d’abril.  
Fa molt que córrer maratons?
Sempre he fet esport. Vaig jugar 20 
anys a handbol amb La Salle però, 
per motius laborals, ho vaig haver 
de deixar i vaig començar a córrer 
perquè m’ho puc compaginar millor 
amb els horaris de la feina i les res-
ponsabilitats de la llar.
Quantes n’ha disputat?
Unes quinze. N’he fet algunes 
d’importants com les de Venècia, 
Varsòvia, Berlin... La de Barcelona 
l’he correguda tres vegades. Per 
participar a les sis curses de més 
renom, et demanen una marca mí-
nima. Jo he baixat quatre vegades 
de les 3 hores i el meu millor temps 
és de 2h52’. Però ara el meu repte 
no és lluitar contra el cronomètre, 
sinó donar a conèixer unes malal-
ties invisibles per a la societat. 

‘M’he proposat acabar 
les sis maratons més 
importants del món 
per recaptar fons     
per a la investigació’ 

activista de l’Asociación CJD
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